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J Jaarverslag West Brabantse Vogelwerkgroep 

1 Voorwoord 

In dit jaarverslag over 2024 wordt u zo goed mogelijk geïnformeerd over de activiteiten en 

betrokkenheid van onze vereniging in het afgelopen jaar.  

We hebben in 2024 weer een actief jaar gehad met diverse activiteiten. De resultaten daarvan 

vindt u terug in dit jaarverslag. 
 

Omdat het bijna onmogelijk is iedereen met naam te bedanken zonder risico iemand te vergeten, 

wil het bestuur vanaf deze plaats iedereen bedanken die in 2024 een bijdrage heeft geleverd aan 

de vereniging en dit jaarverslag. 
 

2 Algemeen  

Begin 2024 had de vereniging 400 leden, waarvan 7 aspirant-lid (leden die het eerste jaar lid zijn 

door het volgen van een cursus). 

Eind 2024 had de vereniging 438 leden, waarvan 31 aspirant-leden.  
Dat is een flink verschil maar in het vorige verslag (over 2023) zijn de cursusleden na 1 januari 

geteld.  

 

Financieel is de vereniging zeer gezond, zoals ook te lezen is in het financieel jaarverslag. Voor 
investeringen in de bescherming en ondersteuning van vogels zijn we altijd op zoek naar 

mogelijkheden. Zeker door de vaste inkomsten vanuit de windmolens bij Etten-Leur zijn er 

financieel daarvoor geen al te grote belemmeringen. De vogelvlotjes die we zouden aanschaffen 

voor de Emerput zijn begin 2024 te water gelaten met steun vanuit de vereniging en de 
gemeente Breda, maar in 2024 zijn er geen broedgevallen waargenomen.  

 

3 Bestuur 

De bestuurssamenstelling was in 2024: 

Bert van de  Haar  voorzitter 

Ger Duijf    secretaris 

Kees Wijnen    penningmeester 
Ineke Buijnsters  publiciteit en PR 
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Laurie Rijsdijk  taak o.a. biologisch secretariaat 

 

Bijdrage aan bestuur van Natuurplein de Baronie. 

De West Brabantse Vogelwerkgroep is één van de zeven aangesloten natuurverenigingen bij de 
federatie Natuurplein de Baronie (Koninklijke Nederlandse Natuurhistorische Vereniging Breda, 

Vereniging Markkant, Mark&Leij, Natuur en Landschapsvereniging Gilze-Rijen, IVN Dintel-& 

Marklanden en het Bijenhouderscollectief).  

Daarmee heeft de Vogelwerkgroep tevens de verplichting op zich genomen om bij te dragen aan 
het bestuur van Natuurplein de Baronie en ook twee leden af te vaardigen naar de Algemene 

Vergadering.  

Bert van de Haar is secretaris van Natuurplein de Baronie en neemt actief deel aan het bestuur 

overleg van Natuurplein de Baronie. 

De activiteiten van Natuurplein de Baronie in 2024 zijn in een separaat jaarverslag van 
Natuurplein de Baronie opgenomen en zijn geplaatst op de website van Natuurplein.  

Piet van Iersel en Bas Gerrits waren de vertegenwoordigers van de Vogelwerkgroep bij de 

algemenen ledenvergaderingen van Natuurplein de Baronie in 2024 

 
3.1 Bestuursactiviteiten 2024 

 

3.1.1 Vergaderingen 

Het bestuur vergaderde in 2024 zeven keer. Er was één Algemene Vergaderingen in 2024, welke 
op 25 april heeft plaatsgevonden.   

 

3.1.2 Overleg met coördinatoren werkgroepen en de cursus- en excursieleiders. 

Op 1 februari heeft het jaarlijks overleg met de coördinatoren van de werkgroepen 
plaatsgevonden.  

Daaruit is onder meer naar voren gekomen dat er een werkgroepje zal gaan onderzoeken hoe we 

de leden meer kunnen betrekken bij de bestaande activiteiten of initiatief laten tonen voor nieuwe 

activiteiten. 

 
3.1.3 Ledenadministratie 

De ledenadministratie wordt sinds 2017 gedaan door de penningmeester. 

Wijzigingen en aanmeldingen worden doorgevoerd in het account van e-boekhouden. 

Via die bron worden ook de nieuwsbrieven en digitale Hupkes verzonden. 
Dat werkt naar tevredenheid. 

Leden worden verzocht (e-mail) adreswijzigingen en andere wijzigingen door te geven via 

ledenadministratie@westbrabantsevwg.nl 

De starterscursus Vogels herkennen levert elk jaar weer nieuwe leden op. 
 

3.1.4 Samenwerking. 

Met de gemeente Breda zijn, vooral vanuit Natuurplein de Baronie, besprekingen voortgezet over 

tal van zaken. Natuurplein de Baronie had daarbij voor 1 dag per week ondersteuning bij haar 

werkzaamheden door een zogenaamde beginspraak coördinator. Ook de ontwikkeling van 
gemeentelijk beleid werd gevolgd en zo nodig van commentaar voorzien.  

Het project Green Quays is in 2023 beëindigd. De Vogelwerkgroep heeft daarin haar rol 

aangaande het doen van een ‘0‘-meting opgepakt. Inmiddels zijn de eerste gesprekken al 

gevoerd over de voltooiing van het traject en daarin zijn vogelbelangen nadrukkelijk naar voren 
gebracht. En nu rest ons nog voor de toekomst de monitoring wat deze ‘Nieuwe Mark’  

uiteindelijk aan invloeden heeft op de het vogelbestand in het gebied. 

De gemeente heeft ons aandringen op het maken van een Soorten Management Plan (SMP) 

uiteindelijk opgepakt, maar we zijn niet meegenomen in de voltooiing daarvan, ondanks dat dat 
was toegezegd. Daarom hebben we bij de Provincie erop aangedrongen om nog eens goed te 

kijken naar de inhoud, omdat wij verschillen constateerden met andere QuickScans in de stad. En 

we hebben nog specifiek aandacht gevraagd voor de noodzakelijke leefgebieden voor de 

huismussen, want die zij niet meegenomen in de onderdelen van het SMP waarop beoordeeld 
wordt. 

 

3.1.5. Besluitenlijst. 

mailto:ledenadministratie@westbrabantsevwg.nl
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Voor de volledigheid zijn in bijlage 3 de vergaderpunten en besluiten van 2024 weergegeven. 

 

 

3.2 PR en communicatie.  
 

3.2.1 Nieuwjaarsbijeenkomst. 

In de eerste week van januari kwamen veel leden samen in ‘de 

Wegwijzer’ om het nieuwe jaar in te luiden. Onder het genot van koffie 
en lekkernijen hield de voorzitter een korte terugblik op 2023 en een 

vooruitblik op 2024. De bijeenkomst werd afgesloten met een 

interactieve quiz met moeilijke, creatieve en ludieke vragen voor de 

ruim 80 bezoekers. Mitchell Krijnen won de wisseltrofee en mag deze 

een jaar op zijn schoorsteen laten pronken.  
 

3.2.2 Website 

Dit jaar lanceerden we met trots onze vernieuwde website. Dankzij de overstap naar WordPress 

kunnen we nu zelfstandig onderhoud en aanpassingen uitvoeren. Een bijzonder woord van dank 
gaat uit naar Ger Duijf die hier veel tijd en energie in heeft gestoken. Jac van Peer is bereid 

gevonden om samen met Ger het beheer van de website uit te voeren. 

Berichten voor de website moeten worden verzonden naar website@westbrabantsevwg.nl zodat 

beide beheerders kennis kunnen nemen van verzoeken voor aanpassingen of toevoegingen. 
 

3.2.3 Informatiefolder 

Onze vertrouwde gele folder is aan vernieuwing toe. We streven naar een moderner ontwerp met 

minder tekst en meer beeldmateriaal. Dit project wordt in 2025 afgerond. 
 

3.2.4 Persberichten.  

Aankondigingen van cursussen, excursies en lezingen worden steeds vaker digitaal verspreid. 

BredaVandaag is een van de laatste huis-aan-huis kranten, maar gelukkig nemen lokale digitale 

platforms onze berichten op in hun agenda’s. 
 

3.2.5 Groene Groepen. 

Diverse organisaties rondom Breda tonen interesse in onze lezingen. Zij ontvangen bij elke lezing 

een mailing met informatie. 
 

3.2.6 Sociale media  

• Facebook: Dankzij onze vernieuwde website kunnen we eenvoudig evenementen en 

lezingen delen. Meer aankondigingen leiden tot meer betrokkenheid. 
• Instagram: Ria Lambregts brengt elke maand een seizoensgebonden vogel in beeld, met 

interessante achtergrondinformatie. 

 

3.2.7 App Waarnemingen/ErOpUit.  

Begin dit jaar werden veel meldingen gedeeld over watervogels en zeldzame waarnemingen zoals 
de Grote Lijster en Boomleeuwerik in het Cadettenkamp. Ook de trek van Kraanvogels die, met 

een westenwindje, over Breda kwamen en andere vogelwaarnemingen werden actief gedeeld. 

Watervogels op plasdras gebieden en roofvogels en uilen in de gebieden rondom Breda. 

Waarschijnlijk voor de laatste keer een melding over de Zomertortel. Meer Lepelaars in de Lage 
Vuchtpolder; spontane broedgevallen van Oeverzwaluwen in wand Wagenberg. Ooievaars in 

Markdal. 

Via ErOpUit gaven we bovendien tips over vogel- en natuurfilms en tv-uitzendingen. Ook kon je 

met de fiets naar de spreeuwenwolken bij de Buffelstraat en boerenzwaluwen bij Curio in 
Teteringen. 

 

3.2.8 Beach flag. 

Bij de werkzaamheden door de Knotwerkgroep trekken onze vrijwilligers regelmatig bekijks. Ze 
delen met enthousiasme hun kennis over onze vereniging. Samen met het PR-team deelden we 

één vlag. Om onze zichtbaarheid te vergroten, is een extra beach flag aangeschaft. 

    

mailto:website@westbrabantsevwg.nl
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3.2.9 Nieuwsbrieven. 

Maandelijks wordt er een nieuwsbrief verzonden aan de leden van de vereniging en de contacten 

van de West Brabantse Vogelwerkgroep. 

In deze nieuwsbrief worden activiteiten van de vogelwerkgroep en andere instanties op het 
gebied van vogels voor de komende maand vermeld.  

In 2024 zijn er daarnaast nog drie extra nieuwsbrieven verzonden. Hierin zijn zaken opgenomen 

die niet kunnen wachten tot de volgende reguliere nieuwsbrief. 

De samenstelling en verzending van de nieuwsbrief is verzorgd door Agnes van der Sanden en 
Ger Duijf. 

 

3.2.10 PR team 

In april waren we aanwezig op het Groenfestival in 

park Wolfslaar. Hier vertelden we bezoekers over 
vogels en hun leefomgeving, in combinatie met leuke 

kinderactiviteiten. Dat maakte het voor ons en de 

bezoekers een geslaagde dag. Zeker als je door zo’n 

speciale telescoop naar een vogeltje mag kijken. 
 

Het Scholenproject nodigde ons opnieuw uit om een 

bijdrage te leveren. Maurice Verschuren schreef 

vogelgeluiden uit en liet kinderen ‘vogel-zingen’. De 
opnames werden gepresenteerd in het Gele Huis, 

waar wethouder Marieke de Nobel zelfs meezong met 

de Tjiftjaf-partij. 

 
Dank aan alle enthousiaste vrijwilligers!! 

We hopen in 2025 opnieuw op jullie inzet te mogen rekenen. 

 

3.2.11 ’t Hupke 

Viermaal per jaar wordt ons verenigingsblad ’t Hupke, hetzij op papier of digitaal, beschikbaar 
gesteld aan de leden. Vanaf 2011 (jaargang 42) zijn de Hupkes te downloaden vanaf onze 

website. 

De redactie van ’t Hupke bestond in 2024 uit Martin van Leest en Jan Benoist. Verder werkt een 

vast team bestaande uit Raymond van Breemen, Piet van Iersel, Hans van der Sanden, Willem 
Veenhuizen, Harry van Vugt, Ria Lambregts (foto’s), Ineke Buijnsters, Wilma Rasink, Henriëtte 

Huijgens, Ad Rijnen (†) en Albert de Hoon aan het tot stand komen van het verenigingsblad. 

Henriette Huijgens, Ad Rijnen en Albert de Hoon hebben in 2024 aangegeven te willen stoppen 

met hun correctiewerk. Betsie Staal en Hella Ligthart zijn bereid gevonden deze taak over te 
nemen. Hierbij bedanken we Henriette Huijgens, Ad Rijnen (overleden) en Albert de Hoon voor 

het correctiewerk van de afgelopen jaren. 

 

3.3 Ledenadministratie 

De ledenadministratie wordt sinds 2017 gedaan door de penningmeester. 
Wijzigingen en aanmeldingen worden doorgevoerd in het account van e-boekhouden. 

Via die bron worden ook de nieuwsbrieven en digitale Hupkes verzonden. 

Dat werkt naar tevredenheid. 

Leden worden verzocht (e-mail) adreswijzigingen en andere wijzigingen door te geven 
via ledenadministratie@westbrabantsevwg.nl 

De starterscursus Vogels herkennen levert elk jaar weer nieuwe leden op. 

 

3.4 Financiën 
De boekhouding wordt verwerkt in het online programma e-boekhouden. 

De vereniging heeft het jaar 2024 na verrekening van reserveringen met een negatief saldo van -

€ 2.798 afgesloten.  

Dit kwam vrijwel geheel door de (onvoorziene) juridische kosten van een beroepsprocedure over 
de afschot van zwanen. Deze zijn uit de reserves betaald. 

 

Ook was er weer de donatie van het windmolenpark Etten-Leur.  
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Deze donatie is in de komende jaren structureel en wordt op de balans toegevoegd aan “het 

windmolenfonds”. Deze is in 2024 besteed -zoals vermeld- aan de duurzame vervanging van de 

huidige vier (twee overgebleven) vlotjes in de Emerput.  

 
De definitieve financiële overzichten met toelichting vindt u in de bijlagen 1 en 2. 

 

3.5 Bio-secretariaat 

De bio-secretaris blijft bezig met het monitoren van tellingen en aangeven waar en wanneer 
nieuwe tellers nodig zijn. De bio-secretaris begeleid nieuwe leden en beginnende 

vogelaars om te beginnen met vogeltellingen, door ze in contact te brengen met ervaren tellers of 

bestaande werkgroepen. 

Continuïteit van tellingen en goede beschikbaarheid van informatie zijn zeer belangrijk voor het 

onderzoek en bescherming van vogels in West-Brabant.  
Een leuk nieuw telproject waarmee het afgelopen jaar is gestart door leden is de 

slaapplaatstelling van de parkieten in de winter in Breda. Het bleek nog best een lastige klus, 

maar we gaan de ontwikkelingen volgen de komende jaren. 

Via Sovon en Staatsbosbeheer gaan enkele leden van de vogelwerkgroep aan de slag met een 
cursus BMP tellen. Hopelijk kunnen die op termijn tellingen gaan doen in en om Breda. 

 

Nieuwe tellers zijn nog altijd van harte welkom, zeker om de continuïteit van tellingen in de 

toekomst te kunnen waarborgen!  
Ook is het fijn, als je voor Sovon telt, om dit zichtbaar te maken voor het bio-secretariaat door 

die toegang te geven je telgegevens in te zien in het Sovon portaal. Dit kun je doen door het bio-

secretariaat als lezer toe te voegen aan je telgebied met waarnemerscode XSWE02. 

 
We willen graag alle leden van de werkgroepen en de samenwerkende organisaties bedanken 

voor hun inzet en de tellingen van vogels in onze regio. Daarbij ook dit jaar weer dank aan Hans 

van der Sanden voor het verzorgen van het waarnemingen archief. 

Iedereen die lid is van de vereniging en die waarnemingen invoert op waarneming.nl wordt 

verzocht om bij zijn biografie in te vullen Lid van de West Brabantse Vogelwerkgroep. 
 

4 Vogelcursussen 

Cursussen en workshops 

Coördinatoren: Jan Benoist  en Fred Pardoel 
 

Cursussen Vogels Herkennen en Van Kijken naar Waarnemen 

Het minimumaantal deelnemers bij beide cursussen is 15 en het maximumaantal deelnemers is 

30. Beide cursussen trokken weer ruim voldoende deelnemers, namelijk 25 (toevallig evenveel bij 

beide cursussen). 
 

De cursussen staan open voor zowel leden als niet-leden, zij het dat leden voorrang hebben bij de 

aanmelding en een geringer bedrag aan cursusgeld betalen. Deelnemers die nog geen lid zijn, 

worden automatisch voor een jaar aspirant-lid van de Vogelwerkgroep. De cursussen leveren 
daardoor flink wat nieuwe leden op. 

 

Beide cursussen bestaan uit een theoretisch deel van 5 lesavonden en uit een praktisch deel van 

5 veldexcursies naar interessante gebieden in de omgeving van Breda. 
De vogelcursussen worden zeer gewaardeerd, wat blijkt uit de reacties van de deelnemers.   

Er zijn bij iedere excursie steeds 2 begeleiders, zodat de groepen maximaal uit 15 cursisten 

bestaan. Hiervoor is het soms nodig dat anderen dan de docenten van de cursus bij de 

begeleiding assisteren.  
 

De lessen van de cursus ‘Vogels Herkennen’ werden verzorgd door Raymond van Breemen, 

Annemarie Brosens, Hans Diepstraten, Hannie van Gils, Bart Jaspers, Wilma Rasink, Hans van der 

Sanden, Willem Veenhuizen en Maurice Verschuren.  

Hans Diepstraten stopt en zijn (halve) les wordt in 2025 overgenomen door Bart Jaspers. Hans 
bedankt! 
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De lessen van de cursus “Van Kijken naar Waarnemen” werden verzorgd door Raymond van 

Breemen, Hannie van Gils, Piet van Iersel en Maurice Verschuren.  

Piet van Iersel stopt in 2025 en voor zijn les zoeken we nog een opvolger. 
 

Kort na de cursus is voor de leden die dat willen (en bij voldoende inschrijvingen) een instructie-

avond over het invoeren van gegevens voor Sovon, georganiseerd door het bestuur. 

 
Cursus Vogelzang. 

De bedoeling is dat de deelnemers (alleen leden) de zang van basisvogels leren herkennen. Dit 

gebeurt tijdens een vijftal excursies. Er is dus geen aparte theorieles. De cursus is een vervolg op 

de cursus Van Kijken naar Waarnemen. De begeleiders waren: Sandra Aarts, Erik van Boxtel, 

Hans Diepstraten, Bart Jaspers, Wilma Rasink, Cobien van ’t Riet, Kees Wijnen, Jan Willem 
Wijnhoven en Cobi van Wijngaarden. 

Het maximumaantal inschrijvingen is 16. Er waren 17 inschrijvingen, zodat we een persoon 

moesten teleurstellen. 

Erik van Boxtel en Hans Diepstraten stoppen vanaf 2025 met hun bijdrage aan de cursus 
Vogelzang. We bedanken beiden voor hun inzet. Remco Hanssens, Reinier van Loo en Maurcie 

Verschuren komen het team in 2025 versterken.  

We zijn dit jaar niet bij elkaar gekomen voor een evaluatie, maar via de email zijn er wel 

opmerkingen gemaakt en meningen uitgewisseld over de cursus. De conclusie die de 
coördinatoren hieruit trokken is dat de opzet gehandhaafd kan blijven. 

 

Cursus MUS. 

Samen met Sovon organiseren we bij voldoende deelname een cursus MUS. De theoretische kant 
wordt behandeld op een cursusavond en er is daarna een excursie voor de praktijk van het tellen. 

Het initiatief om deze cursus te organiseren ligt bij het bestuur. Er moeten voldoende deelnemers 

zijn (minimaal 10). 

 

Workshops. 
Op dit moment zijn er geen plannen voor workshops.  

 

Evaluatie. 

De vragenlijst aan het einde van de cursus Vogels Herkennen is niet meer gebruikt daar er geen 
nieuwe informatie uit voortkwam. Wel is via de email een open vraag aan de cursisten gesteld 

wat met vond van de cursussen en of men opmerkingen of verbetersuggesties had. Dit werkt 

gemakkelijker en kost geen tijd op de cursusavond. Ook hieruit kwam niet echt iets nieuws naar 

voren.  
 

Vooruitblik 2025 

Dit is al uit de tekst van ieder onderdeel op te maken. Samenvattend: 

- Handhaving van de cursussen en cursusopzet; 

- Geen plannen voor nieuwe workshops; 
- Het initiatief voor een MUS-cursus en de instructie-avond voor tellingen voor Sovon bij het 

bestuur laten. 

 

 
5. Activiteiten 

 

5.1 Lezingen  

De lezingen werden in 2024 verzorgd door Mathilde Marijnissen, Wilma Rasink en Merel Roks. 
Merel heeft, vanwege haar drukke werkzaamheden, aangegeven te stoppen met haar activiteiten 

voor de werkgroep lezingen. Merel bedankt voor jouw inbreng. 

 

Het streven is om per jaar zeven keer een lezing te houden in de maanden februari, maart, april, 
juni, september, oktober en november." 

Onderwerpen voor lezingen kunnen worden voorgesteld via lezingen@westbrabantsevwg.nl.  

 

mailto:lezingen@westbrabantsevwg.nl
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In 2024 zijn weer zeven lezingen gehouden, en nog een extra lezing als onderdeel van een reeks 

vanuit Natuurplein de Baronie. Deze vond plaats op 7 februari. Ben Koks en Elvira Werkman 

vertelden over ervaringen met beschermen en onderzoeken van de Grauwe Kiekendief en diverse 

akkervogels. Er waren 65 bezoekers 
 

15 februari 2024  

Lezing ‘20 jaar roofvogel ’zorg’ Breda’ door  Raymond van Breemen. 

Een enthousiast en boeiend verhaal over twintig jaar roofvogeltellingen (jaarlijks midden 
december). Ooit begonnen als slechtvalkentelling en later uitgebreid naar een inventarisatie van 

alle roofvogels in ons werkgebied. Aantalsontwikkelingen en veranderingen in het leefgebied 

werden toegelicht. Ongeveer 85 aanwezigen. 

 

14 maart 2024    
Lezing ‘Boomvalkonderzoek Limburg’ door Adri Clements. 

Interessante lezing met inzicht in aanwezigheid, slaapgedrag en broedgedrag van boomvalken in 

Limburg in de Roervallei tussen Roermond, Vlodrop en Posterholt en trek naar hun 

overwinteringsgebied.  Aanwezig 25 belangstellenden. Veel interactie met presentator! 
 

11 april 2024   

Lezing ‘De Oehoe’ door Scipio van Lierop van de Oehoewerkgroep Nederland (OWN). 

Scipio  vertelde over de leefwijze en aantallen van de inmiddels in zowat geheel Nederland 
verblijvende Oehoe. Ook het wel en wee van populaties in enkele aangrenzende Duitse gebieden 

kwam aan bod. Voor de bescherming worden gesprekken gevoerd met groeve-eigenaren en 

inrichters van landschappen. Zo’n 50 personen aanwezig. 

 
08 juni 2024   

Lezing ‘Steenuilonderzoek Zeeland’ door Alex de Smet. 

Alex vertelt over onderzoek en ontwikkelingen rond de soort vanaf 1993. Hij heeft al die jaren 

meegewerkt aan onderzoek in Zeeuws Vlaanderen e.o. Oorzaken van achteruitgang en mogelijke 

beschermingsmaatregelen komen aan bod. Ongeveer 35 bezoekers. 
 

12 september 2024  

Lezing ‘Trektellen in de Maashorst’ door Leo Ballering 

Leo Ballering van Vogelwacht Uden vertelt over vijfentwintig  jaar trektellen op de telpost 
Brobbelbies Noord in De Maashorst. 

Een voorbeeld van een gedreven en serieuze groep tellers, die met heel veel plezier hun werk 

doen. Ongeveer 40 bezoekers. 

 
10 oktober 2024   

Lezing  ‘De Grauwe Klauwier e.a. vogels’ door Marijn Nijssen. 

Marijn is vanuit de Stichting Bargerveen al vele jaren betrokken bij onderzoek naar het 

voedselweb in vooral droge ecosystemen, maar ook in overstromingsgebieden langs rivieren. Hoe 

verandert het voedselsysteem  (insectenrijkdom) onder invloed van hoge stikstofdepositie, en 
wat doet bijvoorbeeld begrazing, verstuiving en inundatie. 

Er waren 48 bezoekers 

 

21 november 2024  
Lezing ‘Wadvogels Utopia-Texel en Terschelling’ door Cor en Marcel Huijgens. 

Een duo lezing door vader en zoon met samen 100 vogelkijkjaren. Marcel vertelde over de 

belevenissen als vogelwachter op de Boschplaat op Terschelling en op Texel. Cor vertelde over 

het vogelen op het booreiland REM, het vogelwachter zijn bij Utopia op Texel en over zijn 
kraanvogelavonturen in Duitsland en Zweden.   50 aanwezigen.  

 

 

5.2 Excursies 
In de nieuwe samenstelling (Bianca van den Berg, Sandra Aarts en Giggi van Melick) heeft de 

werkgroep excursies in 2024 een vliegende start gemaakt: in totaal zijn er maar liefst 24 
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excursies georganiseerd verdeeld over 10 maanden (in juli en augustus vonden geen excursies 

plaats).  

 

Deze kunnen grofweg als volgt onderverdeeld worden:  

- 1x excursie per boot (Biesbosch polder de Plomp) 

- 4x excursie per auto (Plan Tureluur, ganzensafari (2x), Noordwaard Polder) 

- 19x excursie te voet (waaronder 4x stadsexcursie Breda) 

 

We hebben dit jaar veelal gebieden in en rond Breda bezocht, maar traditiegetrouw maakte Plan 

Tureluur onderdeel uit van de planning en zijn we 2x naar de Biesbosch geweest. De fluisterboot 
excursie was de enige betaalde excursie (+/25 euro p.p.). Gezien de aanmeldingen is het moeten 

betalen van een bijdrage voor een bijzondere excursie geen bewaar.  

 

Complete lijst van excursies: Vloeiweide, Ganzensafari (polders Willemstad), Plan Tureluur, 
Boswachterij Dorst, Lange Gooren & de Krochten, Stadsexcursie Grote Kerk, Pannenhoef, Huis ter 

Heide, Zonzeel, Stadsexcursie Wilhelminapark, Dauwtrappen, Merkske Broskens, Stadsexcursie 

Zaartpark, 4e bergboezem, Stadsexcursie Waterakkers, Biesbosch fluisterboot polder de Plomp, 

Binnenpolder Terheijden, De Brand, Telpost Hooijdonk, De Regte Heide, De Berk & Strijpen, 
Chaamse bossen, Biesbosch Noordwaardpolder, Ganzensafari (omgeving Zonzeel).  

 

Over het algemeen worden de excursies goed bezocht en heel positief gewaardeerd. Van de 24 

excursies waren er 12 volgeboekt. Acht van de 24 hadden geen deelnemerslimiet en/of verplichte 

aanmelding en registratie (de stadsexcursies). In totaal waren een kleine 250 deelnemers bij de 
excursies aanwezig.  

 

Zonder de vrijwillige bijdrage van excursiebegeleiders is het organiseren van excursies niet 

mogelijk. Onze grote dank gaat dan ook uit naar de leden en niet-leden die het afgelopen jaar 

met hun enthousiasme en kennis een excursie hebben begeleid. Het actief benaderen van nieuwe 
begeleiders heeft succes, de pool aan begeleiders wordt elk jaar groter.  

 

In 2024 heeft de werkgroep een aantal afspraken opgevolgd die bijdragen aan de positieve 

ervaring van de deelnemers. Zo hebben we de groepsgrootte beperkt (max 12 bij 1 gids), 
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ontvangen deelnemers altijd een gestandaardiseerde bevestiging bij aanmelding en sturen we 

een soortenlijst na als deze beschikbaar is.  

 

Alle templates, procesbeschrijvingen, overzichten en verslagen worden bewaard op de Excursie 
drive (onderdeel van de Google omgeving van de vogelwerkgroep). Dit komt de tijdige planning, 

communicatie en continuïteit van excursies ten goede. De werkgroep gebruikt de in 2024 

opgedane kennis en ontvangen terugkoppeling om voor 2025 opnieuw een gevarieerd en 

aantrekkelijk excursieprogramma aan de leden te kunnen bieden.  
 

6 Werkgroepen 

Inleiding. 

In dit hoofdstuk treft u de verslagen aan van onze werkgroepen over het jaar 2024. De indeling 

van ieder verslag is in principe volgens een vast format.  
Het bestuur bedankt de coördinatoren en de leden van de werkgroepen voor al hun inspanningen 

en voor het uitstekende werk, dat zij ook dit jaar weer verzet hebben. 

 

6.1 Werkgroep Stadsvogels 

Coördinator Willem Veenhuizen 

Leden (23) 
 

 

Frans Aarts, Jan Benoist, Cor en Toos Borghouts, 
Raymond van Breemen, Ineke Buijnsters, Rombout van Eekelen, 

Hannie van Gils, Henriette Huijgens, Hans Goosens, Gert v h Hart, 

Piet van Iersel, Martin van Leest, Marijke Levy, Peter Melissen, Leo 

Nagelkerke, Wilma Rasink, Hans en Agnes van der Sanden, 

Mariska Tonnet, Harry van Vugt, Jan Willem Wijnhoven, Willem 
Veenhuizen 

 
Activiteiten 2024 

- Huismus 

Ook In 2024 is de Huismus (Jaar van de Huismus), voor een deel van de stad geïnventariseerd 

en gekarteerd (Piet van Iersel omgeving Heusdenhout, Willem Veenhuizen deel van IJpelaar).  
- Huiszwaluw 

Willem Veenhuizen telt jaarlijks de Huiszwaluwen binnen de bebouwde kom van Breda, 

alsmede enkele bewoningen in het buitengebied. 

- Roeken 
Roekenkolonies geïnventariseerd (IJpelaar, Loevensteinstraat/Valkenierslaan ca. 15 nesten, 

hoek Baliendijk/ Kapittelweg 15 - 17 nesten!, Prinsenbeek Brielsedreef 1-3 nesten. 

- Monitoring mitigerende maatregelen n.a.v. renovaties 

Nestkasten Driesprong, B5 project.  Gierzwaluw en Huismusinmetselkasten. Brabantpark, 

Huismus, Gierzwaluw, Kauw enz.  
Wisselaar, idem doch minder bezoeken, nagegaan of  de vele nestkasten en dergelijke wel 

werken.  

- Nieuwe Mark 

Territoriumkartering type BMP, vanwege werkzaamheden niet bezocht.  
- Diverse vergaderingen bezocht met betrekking tot ‘Soortmanagement Plan (SMP) Gemeente 

Breda. Overleg Spreeuwenslaapplaats Buffelstraat en Groenplan Bavel. 

 

Presentatie 
Willem Veenhuizen heeft opnieuw 4 stadsvogelexcursies gehouden: Grote Kerk Breda centrum 5 

personen aanwezig 29 soorten, Wilhelminapark 7 personen aanwezig 27 soorten, Zaartpark 7 

personen aanwezig 32 soorten, en ’t Zoet (voormalig CSM terrein) 7 personen aanwezig 28 

soorten. 
 

Belangrijkste resultaten 

Lichte toename Huismus wijk IJpelaar ca. 53 territoria. Diverse Gierzwaluwkasten zijn in beslag  

genomen door de Huismus. 
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Plannen voor 2025 

Bestaande onderzoeken en tellingen worden voortgezet.  

Er zijn weer vier Stadsvogelexcursies voorzien: 16 maart Grote Kerk, 20 april Wilhelminapark, 18 

mei Zaartpark en 15 juni IJpelaar en omstreken. 
Territoriumkartering wijk IJpelaar en Nieuwe Mark een aantal bezoeken te brengen. 

Huismus, renovaties monitoren (Wisselaar en omstreken, Brabantpark, Driesprong B5, IJpelaar). 

Slaapplaatsen Halsbandparkiet en Kauw.  

Scholekstermonitoring Amphia ziekenhuis en geheel Breda. 
Nieuw idee; Wijkindeling t.b.v. territorium kartering voor enkele soorten. 

 

 

6.2 werkgroep Roofvogels 

Coördinator Raymond van Breemen 

Leden (11) Raymond van Breemen, Bas Gerrits, John Frijters, Hannie van Gils, Johan 

van Haperen, Arnold Klaren, Martin van Leest, Ellie Pruiksma, Andres 

Scherff, Harry van Vugt en Paul Zom . 

 
Activiteiten in 2024 

Inventarisatie de Hooiberg, de Berk en Strijpen. Integrale wintertelling roofvogels Noordwest 

Brabant   

Voor de 13de maal hebben we alle gegevens ingevoerd m.b.v. autoclustering op de website van 
Sovon. Voordeel hiervan is dat de gegevens direct ingezien kunnen worden door 

Staatsbosbeheer, zodat waar nodig, direct beschermingsmaatregelen kunnen worden getroffen. 

Sovon reageerde enthousiast op de reeks.   

 
Overzicht van de belangrijkste resultaten  

In het jaar 2024 heeft de roofvogelwerkgroep voor het 16de  jaar op een rij de broedroofvogels in 

het gebied ten noorden van Etten-Leur in kaart gebracht. In het onderzoeksgebied liggen de 

natuurgebieden Strijpen, de Berk, de Hooiberg en de Oostpolder. Er is een goede samenwerking 
met terreinbeheerder Staatsbosbeheer (SBB verzorgde weer netjes de tred vergunningen). De  

torenvalkenkasten die in samenwerking met de gemeente Breda zijn geplaatst, zijn in 2024  

gevolgd.  

 

Integrale wintertelling roofvogels west Brabant  
In december 2024 is de 21e integrale wintertelling roofvogels gehouden waaraan 22 leden van de 

West Brabantse VWG hebben deelgenomen. Een uitgebreid verslag hiervan is in de maak en 

wordt gepubliceerd in het ‘t Hupke nr. 200 voorjaar 2025. 

 
Lezing  

15-2-2024 heeft de werkgroep roofvogels een lezing verzorgt in gemeenschapscentrum ‘De 

Wegwijzer’ in Breda. De resultaten van 20 jaar roofvogel simultaan wintertelling, en broed 

biologisch onderzoek van de Slechtvalken in Breda kwamen uitgebreid aan de orde.  
 

Slechtvalken  

In 2024 heeft een koppel slechtvalken succesvol 

gebroed op de heilig hartkerk in Breda. Drie jonge 

mannen zijn geringd door Peter van Genijgen van de 
werkgroep Roofvogels Nederland. Hierover is verslag 

gedaan in ’t Hupke nr. 198 en nr.199. Helaas is er niet 

gebroed op de toren van de Grote kerk in Breda wat 

wel het geval was in voorgaande jaren (zie verslag ’t 
Hupke nr.198).   

 

 

 
 

 Jonge Slechtvalken, foto Raymond van Breemen 
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Plannen voor 2025 

In 2025 gaan wij gewoon door met de eerder genoemde activiteiten. Torenvalken en Slechtvalken 

gaan we nog intensiever volgen en waar het kan broed biologische onderzoek. In december gaan 
we voor de 22ste maal het veld in voor de Integrale Wintertelling Roofvogels West Brabant. 

 

2025 is door Sovon en Vogelbescherming Nederland uitgeroepen tot het Jaar van de Torenvalk. 

 
 

6.3 Werkgroep Uilen 

Coördinator Martin van Leest 

Leden (14) Antoinette en Jos Koeken, Tonny en Rob Fisscher, Jan Broekman (†), Peter 

Brabander, Raymond van Breemen, Ellie Pruiksma, Piet Hendrickx, Frans 

Snijder, Jan Benoist, Frans Jacobs, Martin van Leest, Sylvia van Nes,  

 

Aantal bezette territoria en aantal uitgevlogen juveniele uilen. 

Dit jaar is er een groot verschil in het aantal juveniele uilen per nest dat uit is gevlogen en het 

aantal bezette territoria. Normaal gesproken  houdt dit aantal jaarlijks ongeveer gelijke tred. Dit 

jaar is het heel afwijkend omdat er heel weinig juveniele kerkuilen zijn uitgevlogen terwijl de 

broedplaatsen wel waren bezet. Dit heeft alles met het zeer slechte voorjaar te maken, weinig 
muizen hebben het overleefd vanwege de enorme regenval. Steenuilen hebben hier niet zoveel 

last van, zij eten ook andere prooidieren. 
 

Steenuil 
Het aantal uitgevlogen steenuilen is al vier jaar op min of meer het zelfde peil, steeds rond de 80 

juveniele steenuilen vliegen er uit in en om Breda, een heel mooi aantal gezien het aantal 

juvenielen dat 15 jaar geleden uitvloog. 

 
Kerkuil 

2024 was een zeer slecht kerkuilenjaar. 

Sinds 2010 is het niet zo slecht geweest. Slechts 8 juveniele kerkuilen zijn uitgevlogen (zover we 

dat weten!) op 5 broedlocaties (tabel2).  Het totaal aantal bezette territoria waar kerkuilen zaten 

was dit jaar 17,  dus er is zeker hoop de komende jaren want het aantal territoria blijft de laatste 
jaren op hetzelfde peil. 

Het afgelopen seizoen was uitzonderlijk nat, een van de natste jaren van de laatste veertig jaar. 

Allerlei soorten muizen hebben hier last van met als gevolg ook de uilen. 

Zie tabel 1 
 

Oehoe 

Er zijn nog geen broedgevallen bekend in de regio, wel zijn er enkele betrouwbare waarnemingen 

van verblijfplaatsen in de bossen rondom Breda. Volgend jaar hopen we het eerste broedgeval te 
melden. 

 
    

 

Jaar  Steenuil   Kerkuil   

  aantal succesvolle uitgevlogen aantal succesvolle uitgevlogen 

  broedlocaties juvenielen  broedlocaties juvenielen  

2024 36 83 5 8 

2023 22 86 8 24 

2022 37 89 6 10 

2021 39 77 14 51 

2020 42 42 25 22 

2019 47 63 21 61 

2018 40 43 16 45 

2017 43 33 13 34 
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2016 33 55 16 27 

2015 23 38 13 16 

2014 41 72 6 33 

2013 40 31 6 12 

2012 43 39 8 22 

2011 38 53 5 13 

2010 36 32 5 13 

2009   28     

2008   22     

Tabel 1 
    

 

 

Broedseizoen Breda  2024  per gebied   
    

  Gebied   Steenuil     Kerkuil   

  
  

broedgevallen juveniel territoria broedgevallen juveniel territoria 

  

1 Prinsenbeek noord 2 6 2       

2 Haagse Beemden 1 3 2  
 

  

3 Teteringen 5 12 8 1 4 1 

4 Bavel 5 8 4  
 

  

5 Galder/ Strijbeek 1 3 1  
 

  

6 Aa of Weerijs   0   1 2 1 

7 de Rith 5 11 7  
 

  

8 Prinsenbeek zuid 9 29 9 1 0 1 

10 Ulvenhout / Cauwelaer    0   1 0 1 

11 Hoge Bremberg e.o 3 11 3 1 2 1 

 Totaal 31 83 36 5 8 5 

Tabel 2 
       

        

 

6.4 Werkgroep Watervogels 

Coördinator Vacant  

Tellers (24) Jan Benoist, Piet van den Broek, Cor en Toos Borghouts, Cees Huijben, 

Piet van Iersel, Martin van Leest, Arend Meeuwissen, Hans en Agnes van 
der Sanden, Willem Veenhuizen, Raymond van Breemen, Toos 

Timmermans, Hannie van Gils, Jos Mensing, Clemens van Nijnanten, 

Ruud Touw, Marianne van Rozendaal, Sandra Aarts, Peter van der Hoek 

en Wendie op de Beek, Reinier van de Loo, Frank Verpaalen en Laurie 
Rijsdijk. 

 

 

Activiteiten in 2024 
Sinds 1964 worden watervogels in veel gebieden in regio West-Brabant geteld door leden van de 

vogelwerkgroep geteld. 

Momenteel doen zo’n 24 leden mee met de watervogeltellingen en zij tellen samen circa 85 

deelgebieden voor Sovon. Voor het nieuwe telseizoen is in september 2024 een bijeenkomst 
gehouden met de tellers die als prettig is ervaren. Plan is om deze tweejaarlijks te houden om in 

contact te blijven en continuïteit van het tellen te proberen vast te houden.  

 

Overzicht van de belangrijkste resultaten. 
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Het nog lopende telseizoen 24/25 lijken de aantallen niet drastisch anders dan vorig telseizoen. 

Er lijken iets minder Toendrarietganzen, Wilde Zwanen en Smienten geteld deze winter. 

Krakeenden en Koereigers zijn in toenemende mate waargenomen. 

 
Plannen voor het seizoen 2025/2026. 

We zoeken nog naar een coördinator om waar nodig vervanging voor tellingen te regelen, en voor 

het organiseren van een tweejaarlijks contactmoment voor alle watervogeltellers. Interesse om 

deze taak in te vullen? Daarvoor kun je contact opnemen met onze biologisch secretaris, Laurie 
Rijsdijk. 

We zoeken ook nog naar tellers; ook om mee te lopen met huidige tellers en ervaring op te doen. 

Leden die meer willen weten of mee willen, kunnen contact opnemen met onze biologisch 

secretaris, Laurie Rijsdijk. 

 
 

6.5 Telgroep Dintelse Gorzen 

Coördinator Ronald Buijnsters 

Leden 10 Gert Bouwmeester, Ronald Buijnsters, Wouter van Geel, Hans Goossens, 

Ruud Kimmenai, Mitchell Krijnen, Emiel Kuylen, Richard de Jonckhere, en 

Leo Nagelkerke en Joost Simons 

 

Afgelopen jaar hebben we weer alle maanden geïnventariseerd. De personele problemen 
zijn opgelost want we hebben er 2 nieuwe mensen bij die regelmatig meegaan met de telling. 

Het betreft Wouter van Geel en Emiel Kuylen. Beiden hebben de vogelcursus gevolgd bij de West 

Brabantse Vogelwerkgroep. 

Natuurmonumenten heeft in 2023 weer vele hectares met berkenbos verwijderd op de gorzen. 
Hierdoor heeft het gebied weer een heel open zicht, vergelijkbaar met hoe het was toen de dam 

af was in 1987. De bedoeling is dat Natuurmonumenten de vlaktes bij blijven houden door deze 

een aantal jaren te knuppelen.  

Wij zijn vooral benieuwd wat de impact zal zijn op de zangvogels zoals Nachtengaal en  

Sprinkhaanzanger. 
De Sprinkhaanzanger zijn we gelukkig nog niet kwijt, aangezien er nog delen op de gorzen zijn 

die nog onaangetast gebleven zijn en ook niet vol staan met berken en dus met rust worden 

gelaten bij het onderhoud. 

 
In het najaar heeft Natuurmonumenten de Watercrussela (een invasieve soort) uit het gebied 

verwijderd en gelijk de waterlopen aangepast om te voorkomen dat die ook weer snel terugkomt. 

Het in het oosten gelegen eiland is ook voor een deel onderhanden genomen i.v.m. het 

aankomende broedseizoen. 
In 2025 gaan we weer met volle zin verder op de Dintelse Gorzen. 

 

 

 

 

 

6.6 Werkgroep Weidevogels Weimeren 

Coördinator Agnes van der Sanden 

Leden (13) Jan Asselman, Marianne van Dongen, Nico van Dongen, Ad Franken, 
Andre Giele, Kees Ham, Corry van Haperen, Laurie Rijsdijk, Nettie Rook, 

Agnes van der Sanden, Hans van der Sanden, Biek Smetsers en Frank 

Verpaalen 

 

Activiteiten in 2024. 

Dintelse Gorzen, foto’s Ronald Buijnsters 
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Samen met de betreffende boeren hebben we ons in 2024, vanaf eind februari tot eind juni, voor 

de 18e keer, ingezet voor de bescherming van boerenlandvogels, met de nadruk op weide- en 

akkervogels, in die delen van Weimeren die voor ons toegankelijk zijn. Zoals bekend, wordt in de 

polder Weimeren hard gewerkt aan het realiseren van een ‘Natte Natuurparel’’. 
De activiteiten in het veld, observeerrondes en loop/zoekrondes, wekelijks vanaf maart t/m juni, 

vonden zowel doordeweeks als in de weekenden plaats, mede op aanwijzen van de betrokken 

boeren. 

 
Ook 2024 bracht voor de vogels in Weimeren een broedseizoen met twee gezichten: van door nat 

en koud naar gortdroog en heet. Boeren konden pas laat het met water verzadigde land 

bewerken, vogels vonden op de tot plas-dras geworden velden bijna geen droog plekje voor een 

nest. Tegen het uitkomen van de jongen kwamen de hitte en de droogte, met als gevolg een 

tekort aan voedsel. 
En dat komt dan bovenop het gegeven dat de broedvogeltrend van Kievit en Scholekster een 

neergaande lijn kent. 

 

Voor het eerst hadden we dit jaar te maken met duidelijk vandalisme en aantoonbare 
nestverstoring. Een van de scholeksterplatforms vonden we tot twee keer toe min of meer 

omvergetrokken, regelmatig verdwenen markeerstokken. Over die feiten hebben we een gesprek 

gehad met de betreffende boa’s van de gemeente Breda en Staatsbosbeheer. Zij zegden toe 

tijdens hun controlerondes  een oogje in het zeil te houden. 
We hebben dat platform in juni verwijderd en besloten het niet meer terug te plaatsen.  

Wat ons nog meer schokte was de nestverstoring.  

Er werden nestmandjes vernield en van de eieren was geen spoor meer te vinden. 

Bij één gelegenheid troffen we sporen van een hond bij de nestplaats, het mandje ondersteboven 
en in de buurt twee kapotte eieren. Was een hond, waarschijnlijk losgebroken of loslopend, de 

dader?  

 

Onze loop/zoek acties zijn niet goed te 

combineren met broedvogelmonitoring. 
Vandaar dat we ons, noodgedwongen, 

beperken tot het noteren van de 

vogelwaarnemingen tijdens onze 

aanwezigheid in de polder. Alle 
gegevens worden doorgegeven aan o.a. 

Brabants Landschap. 

Uiteraard vond tijdens de eerste 

observeerronde een startbijeenkomst 
plaats. We sloten dit seizoen af met een 

bezoek aan het melkveebedrijf van een 

van de deelnemende boeren. Hij 

vertelde over alle extra maatregelen hij 

neemt om zo natuurlijk mogelijk te 
boeren. Het jaarverslag werd later 

onder de vrijwilligers verspreid en bij 

de boeren persoonlijk afgegeven. 

 
Resultaat 

Kievit: 13 legsels met in totaal 46 eieren, waarvan 4 legsels uitkwamen. Resultaat 13 kuikens. 

Scholekster: 4 legsels met in totaal 13 eieren, waarvan 2 legsels uitkwamen. Resultaat 7 kuikens. 

Aan waarnemingen noteerden we tussen Aalscholver en Zwarte Kraai 60 soorten, waaronder 
Bergeend, Bruine Kiekendief, Gele Kwikstaart, Grote Zilverreiger, Huiszwaluw, Kneu, Lepelaar, 

Nijlgans, Patrijs, Rietzanger, Roodborsttapuit, Sperwer, Tapuit, Tureluur, Veldleeuwerik, 

Watersnip. 

 
Plannen voor 2025. 

Startbijeenkomst, foto Agnes van der Sanden 
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Hopelijk brengt 2025 een, wat weersomstandigheden betreft, gematigder broedseizoen. Wij gaan 

met dezelfde inzet door met de bescherming van boerenlandvogels, de weide- en akkervogels in 

Weimeren. In dat plan blijven de twee scholeksterplatforms staan, voorzien van een  

nieuwe laag kiezel en schelpen. Nu maar hopen dat ze in 2025 wel als broedplaats gebruikt 
worden.    

 

 

6.7 Werkgroep Rooskensdonk 

Coördinator Cees Huijben 

Leden (4) Cees Huijben, Corrie van Haperen, Jos Brouwers en Oscar ‘t Hardt 

 

Jaar 2024 

Het doel van de werkgroep is een groot gedeelte van het jaar het graslandgebied Rooskensdonk 
op vogels te inventariseren. Tussen eind februari en eind juli wordt dat d.m.v. Sovon - BMP-A 

telling gedaan. Bij bezoeken buiten de broedtijd wordt Sovon - LiveAtlas gehanteerd. 

Op grond van de waarnemingen en de trends over meerdere jaren kan eigenaar Staatsbosbeheer 

(SBB) en het waterschap Brabantse Delta evt. met pachters het beheer bepalen.  
 

Het gebied is gelegen ten noorden van 

de waterzuiveringsinstallatie Nieuwveer, 

ten oosten van de snelweg A16 en 
spoorverbinding Breda-Dordrecht.  

Het gebied is niet vrij toegankelijk. 

Vaste betreders/ tellers  (Cees Huijben 

en Corrie van Haperen) zijn in het bezit 
van een loopvergunning van SBB welke 

elk jaar verlengd wordt. Desgewenst 

kunnen nog 2 liefhebbers meelopen.  

Omdat de laatste jaren het aantal 

actieve tellers sterk is afgenomen, is de 
werkgroep op zoek gegaan naar nieuwe 

enthousiaste tellers. Dit jaar zijn Oscar 

‘t Hart en later Jos Brouwers 

aangesloten. Beiden zijn lid van de West 
Brabantse Vogelwerkgroep. Daar mogen we blij mee zijn. Ieder heeft zo zijn eigen 

deskundigheid, opmerkingsvermogen en professionele inbreng. 

 

Bij het tellen wordt om praktische reden steeds dezelfde ronde via de buitengrenzen gelopen. 
Daarbij wordt een deel van de oostkant van Rooskensdonk (Hooijdonk) niet meegenomen in de 

autoclustering van BMP terwijl hier vaak kieviten, grutto’s en soms tureluurs broeden. 

 

BMP telling. 

Leden van de werkgroep hebben in 2024 11 BMP-A-tellingen gedaan tussen 19 februari en 28  
juli. Deze hebben  met name plaatsgevonden in de ochtenden en eenmaal bij zonsopgang (niet 

geheel conform BMP- telwijze). 

Daarnaast zijn er door de rest van het jaar 8 bezoeken aan Rooskensdonk geweest. Hierbij is 

gebruik gemaakt van gegevensinvoer met LiveAtlas. 
Evenals in voorgaande jaren zijn de waarnemingen van broedvogels verwerkt met behulp van de 

BMP-methode op de website van Sovon. Dit invoerprogramma maakt het mogelijk territoria te 

bepalen met behulp van ‘autoclusterring’.  

 
Samenvatting 

Er zijn totaal 85 verschillende soorten vogels gezien. Het betreft in 2024 opvallend meer 

vogelsoorten dan in 2023, namelijk 84 t.o.v. 72 in 2023. Dit jaar benadert het aantal soorten van 

het jaar 2021 (85) toen naast Cees Huijben en Corrie van Haperen ook Bart Weel (voormalige 
boswachter SBB) soms telde en daarbij het hele gebied doorkruiste. Aannemelijk is dat de 

bijdrage van de nieuwe vogelspotters hier een rol speelt. Met meer spotters hoor en zie je ook 

veel meer. 
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De territoria van de zangvogels, die vooral langs de spoorlijn broeden, blijft over de jaren vrij 

stabiel. Daar zitten vaak leuke soorten tussen. Zoals bijvoorbeeld de Blauwborst, 

Roodborsttapuit, Cetti’s zanger (wel een significante toename), Gele kwikstaart, Kneu, Putter en 
Sprinkhaanzanger. 

Voor 2025 moeten we vermoedelijk de verwachtingen temperen. In december 2024 is namelijk 

tussen het spoor en de eigen weg van Infra Rail heel veel groen verwijderd. 

 
Van de 53 vogelsoorten welke gebroed hebben zijn totaal 312 territoria vastgesteld.  

Over de laatste jaren heen zien we een grote afname van weidevogels als kievit, tureluur en 

grutto. Ook de kluut is dramatisch achteruitgegaan.  

Voorbeelden over de jaren vanaf 2019 tot afgelopen jaar zijn: 

Kievit van 26 broedparen naar 4, Grutto van 17 naar 3, Tureluur van 4 naar 2. Bij de Kluut zien 
we vanaf 2021 tot en met deze zomer een vermindering van 7 broedparen naar slechts 1 in 

afgelopen jaar. 

 

Mogelijk heeft de afname te maken met een aantal opeenvolgende droge jaren en het ontbreken 
van een optimaal water beheer in het gebied. Daarnaast wordt het in ontwikkeling zijnde 

natuurgebied Weimeren wellicht aantrekkelijker voor een aantal broeders. 

Vanwege de keuze van SBB om geen vee meer te weiden om zo het pitrusprobleem op termijn te 

kunnen beheersen was het opvallend dat er tevens nauwelijks Grote gele kwikstaarten waren en 
minder Spreeuwen gezien zijn. 

 

Overige waarnemingen. 

Net als andere jaren worden er bij bijna elk bezoek reeën gezien (in 2024 max. 10), regelmatig 
hazen en soms een konijn. Mollen gaan voornamelijk hun gang op de dijken rondom het 

Rooskensdonk gebied. 

 

Waterpeil. 

Tijdens de tellingen houdt de werkgroep ook de waterstanden bij en geeft die door aan SBB.  
Een groot gedeelte van het jaar was een goede meting binnen in het gebied (natuurwaterbeheer) 

niet mogelijk omdat een peilstok geraakt is bij het sloten opschonen en/of bij 

dijkophogingswerkzaamheden. 

Inmiddels lijkt het waterbeheer, zoals gepland was, zijn beslag gekregen te hebben. We zien 
duidelijke niveauverschillen tussen gebiedseigen natuurwaterniveau en slootwaterniveau t.b.v. 

het agrarisch achterland. 

Daarnaast zien we ook weer water in de poelen.  

Het overmatige water binnen het gebied vindt sinds het najaar weer een weg naar de sloten 
dankzij het uitgraven van oude greppels. 

 

Dijkverzwaring. 

In 2024 is door het waterschap een dijkverhoging gerealiseerd waarbij er verstoring is geweest. 

 
Presentatie  

Op Sovon - BMP en LiveAtlas  worden alle tellingen van Rooskensdonk genoteerd en zijn voor 

degenen die rechten hebben in te zien. 

 
Plannen/wensen voor het nieuwe jaar. 

Geïnteresseerden kunnen altijd meelopen bij telrondjes op Rooskensdonk. Deze vinden meestal in 

of rond het weekend plaats. Neem daartoe contact op met Cees Huijben. 

 
Het is wenselijk om het aantal vergunninghouders in Rooskensdonk uit te breiden met Oscar’t 

Hart en Jos Brouwers. Enerzijds vanwege de toegevoegde waarde die zij hebben als vogelaar. 

Daarnaast ook om praktische reden daar we in 2025 in drie gebieden BMP-A uit wensen te voeren 

(Rooskensdonk, Weimeren en Strijpen). Dit gaat een grotere inzet vragen om dit goed uit te 
voeren. 

 

Het telgebied is per 2025 in Avimap richting (Hooijdonk) uitgebreid.  
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Deze uitbreiding gaat een hoger aantal broedgevallen van kieviten en grutto’s opleveren. Deze 

broedende vogels werden vanuit Rooskensdonk gezien en geteld maar in de BMP-clustering niet 

meegenomen daar ze buiten het gebied broedden.  

Om de oude telreeksen geen geweld aan te doen is een nieuwe telgebied aangemaakt in Z-O 
richting, grenzend aan de Rooskensdonk-plot, gebied: 85840 Hooijdonk.  Dit gebeurt i.o. met 

Sovon (H. W. Vergeer). 

De ingevoerde data van afgelopen jaar zullen met terugwerkende kracht opgenomen worden in 

een BMP-telreeks voor dit nieuwe gebied (actie Sovon). 
In de praktijk kunnen binnen Avimap gelijker tijd zowel Rooskensdonk als de Hooijdonk-plot 

geteld worden. 

 

Voormalige tellers die niet meer actief tellen hebben vanaf heden geen schrijfrechten meer maar 

kunnen wel alle data inzien (leesrechten). 
 

 

6.8 Werkgroep 4e Bergboezem 

Coördinator Kees van der Krift / Kees Wijnen 

Leden (10) Jan Asselman, Rineke Brons, Irene Huisman, Hans Matthijsse, Hennie van 

Nieuwstadt, Jan Spierings, Maurice Verschuren, Cobi van Wijngaarden, 
Kees Wijnen en Kees van der Krift 

 
Activiteiten 2024. 

Ook in 2024 zijn er maandelijks twee inventarisaties uitgevoerd. De telrondes in Vierde 

Bergboezem-oost en -west. De resultaten waren ongeveer gelijk aan voorgaande jaren.  

In het voorjaar wordt in de Vierde Bergboezem-oost ook de BMP gelopen. 
 

Vierde Bergboezem, foto Jan Benoist 

In 2024 is het team niet verder uitgebreid. Ons team bestaat uit 10 personen waarvan er drie  

meestal niet aan kunnen sluiten en een deel structureel niet in de Vierde Bergboezem-west loopt. 

Dus daar kunnen we nog enkele tellers gebruiken. 
Onze coördinator die de groep heeft opgericht en met veel passie heeft onderhouden, heeft door 

meerdere gezondheidsklachten het tweede deel van 2024 grotendeels niet mee kunnen lopen, 

wat we allemaal erg jammer vinden.  

Gelukkig heeft hij zijn kennis in de afgelopen jaren aan de groep overgedragen zodat het werk 

voortgezet kan worden. Begin 2025 heeft Kees van der Krift aan Kees Wijnen gevraagd de gehele 
coördinatie over te nemen. Waar die mee instemde. 

Resultaten. 

Er zijn over het hele jaar 2024 120 soorten waargenomen in het oostelijk deel en 90 soorten in 

het westelijk deel. Bij de waarnemingen zijn de verschillen in zomer- en winterseizoen duidelijk 



 

 

 

Jaarverslag 2024 West Brabantse Vogelwerkgroep        Pagina 18 van 34 

zichtbaar. Het verschil in soorten tussen het westelijk en het oostelijk deel wordt veroorzaakt 

door de verschillende biotopen in de gebieden. Het westelijk deel concentreert zich op weide- en 

akkervogels, terwijl het oostelijk deel ook veel bosvogels oplevert. 

 
Voorzichtig kijkend naar de resultaten na ruim tien jaar, mogen we wederom concluderen, dat de 

4e Bergboezem ook voor de wintergasten een welkom gebied is geworden. Vooral voor ganzen in 

het westelijke deel, met name Kol- en Brandganzen. Zelfs gebruikelijke zeldzaamheden laten zich 

minder regelmatig, maar in ieder geval wel zien. De ene tijdens de trek, anderen overwinteren in 
het gebied. 

Wat wel goed is te merken, is dat veel soorten zich aanpassen aan de veranderende biotopen. 

(Minder open, meer struikgewas). Wat opvalt, is het nu steeds sneller verdwijnen van het 

populierenbos midden in het Haagse Beemdenbos. De rest van het bos dunt ook uit doordat veel 

bomen de natte toestand slecht trekken. Het is dit jaar ook wel erg nat geweest met nogal wat 
extra water in de polders en soms zelfs een stukje omlopen wanneer je geen laarzen aan hebt. 

 

Plannen 2025. 

Alle standaard werkzaamheden zullen ook in 2025 zo goed mogelijk worden gecontinueerd in 
zowel de oostelijke als de westelijke kant.  

De datums voor de broedvogelinventarisatie (BMP) worden binnenkort vastgelegd, verspreid over 

de maanden maart tot en met juni, ongeveer 10 dagen na elkaar. Het BMP-gebied zal nog wel 

aangepast worden omdat het gebied zoals het tot heden werd gemonitord, te groot is om dit 
volgens de Sovon-richtlijnen te doen. Tenzij anderen een deel van het gebied voor hun rekening 

nemen. Ook om die reden wordt er in west geen BMP gelopen. We blijven wel tijdens de BMP-

tellingen lopen in kleine, of mogelijk meerdere groepjes om verstoring tot een minimum te 

beperken. 
 

 

6.9 Werkgroep De Kamertjes 

Coördinator Oscar Loos 

Leden (18) Willem Veenhuizen, Frans Aarts, Ton Adriaanse, Thea van den Eshof, 

Stefan Vromans, Gilion Marijnissen, Jan Asselman, Andrea Dalsum, Oscar 

Loos, Bianca van den Berg, Dianne Klein, Rene van Gils, Frans 
Vermonden, Vincent Hooijer, Rolf Torenbeek Goeffery Havermans en 

Sylvia Slaman.  
 

Activiteiten in 2024 

Het gebied is eigendom van de gemeente Breda en de contacten met de gemeente zijn prima. 

Onze gesprekspartner is sinds 2014 Raymond van Breemen. De weilandjes worden gemaaid door 
de Eco-ploeg van de gemeente Breda en daarover zijn wij zeer tevreden.  

Dit jaar hebben we 10 zaterdagochtenden gewerkt. Wij hebben dit jaar niet maandelijks proberen 

te werken, maar 2 keer per maand. Dit om in te lopen op de planning die wij hadden gemaakt 

voor 2023/2024. Enkele houtwallen langs de buitenkant zijn afgezet. En het hout is afgevoerd. In 

mensuren gerekend hebben we ongeveer 420 uren gewerkt.  Van de gemeente Breda ontvangen 
we een mooie vergoeding. Waarvoor onze dank. Deze vergoeding wordt onder andere gebruikt 

voor de vervanging van oud gereedschap. Zo is dit jaar een aanhanger voor het gereedschap 

aangeschaft en zijn er verschillende gereedschappen vervangen om de werkzaamheden goed uit 

te kunnen voeren.  
Ons jaarlijkse uitje werd dit verslagjaar gehouden in Meerle. Hier hebben wij een wandeling 

gemaakt en vervolgens hebben wij een barbecue gehouden voor de vrijwilligers van De 

Kamertjes deze was zeer geslaagd.   

De werkgroep heeft ook een uitnodiging gehad om een presentatie te geven over De Kamertjes, 
die was gepland voor Oktober, maar door omstandigheden niet doorgegaan en nu verplaats naar 

Januari 2025. 

De groep is dit jaar uitgebreid met Rolf, Geoffrey en Sylvia. 

Voor het begin van het werkseizoen is er een overleg in de Kamertjes met enkele Kamertjesleden 
en de contactpersoon van de gemeente (Raymond) over de uit te voeren werkzaamheden.    

 

Overzicht van de belangrijkste resultaten. 
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We zien gedurende al die jaren het gebied steeds vooruitgaan wat de flora en fauna betreft. Een 

rustpuntje in het drukke stedelijke gebied. De Kamertjes worden naast vogels nu ook regelmatig 

bezocht door reeën.  Steeds meer Koekoeksbloemen, Pinksterbloemen, Wateraardbeien en Gele 

Dotterbloemen groeien er. Er is een onderzoek uitgevoerd door Elles van Dijl naar de 
biodiversiteit en die is goed te noemen uit de resultaten. Er treedt verschraling op en het 

jarenlange maaibeheer werpt zijn vruchten af. Met de gemeente is afgesproken dat het beheer 

van de belangrijkste sloot wordt overgenomen door de gemeente. 

Het beheer van de bramenstruwelen loopt via de Eco-ploeg van de gemeente. 
Bij het onderhoud van de houtwallen liepen wij als werkgroep achter op de planning. De extra 

werkdagen hebben hun vruchten afgeworpen en we beginnen weer op schema te komen. 

 

Presentatie. 

Ook dit jaar heeft de Kamertjesgroep een zaterdag in april bij het Vogelrevalidatiecentrum in 
Zundert gewerkt. Hierbij zijn ook alle leden van de Vogelwerkgroep van harte welkom.  

Onze jaarlijkse nieuwjaarsbijeenkomst/jaarvergadering vond plaats bij Oscar voor de eerste keer, 

maar is krap met de hoeveelheid leden die wij tellen.  

 
Plannen voor 2025. 

Voortgaan op de ingeslagen weg. 

De werkgroep bestond eind van dit jaar uit 18 leden Er komen nog steeds mails mij te gemoed 

om te kunnen komen werken in de Kamertjes. En met de vergrijzing binnen de Kamertjes zijn 
nieuwe leden altijd welkom. Ik probeer daarbij wel het aantal leden niet verder op te laten lopen 

dan maximaal 20 personen. 

In het begin van het najaar zal er wederom een planning gemaakt worden voor de 

werkzaamheden voor het seizoen 2025/2026. 
 

 

6.10 Werkgroep Knotwerkgroep 

Coördinator Piet Brosens en Rob Fisscher 

Leden (16) Walter Hoekstra , Roel Holvast, Rob Mol, Ad Rijnen (†), Joop van Riet, 

Eshof, Herman Scholtes, Jos Schuybroek, Antoon van Unen, Kees 

Wijnen, Ad en Adrie Verschuren, Ria Voermans, Frans Aarts, Piet 
Brosens, Rob Fischer 

 

 

Activiteiten in 2024 

In 2024 is er opnieuw hard gewerkt door de leden van de Knotwerkgroep. 

 
Zo is er onder andere gewerkt aan de oeverzwaluwwand 

in de Waterdonken te Breda. In samenwerking met de 

Gemeente Breda (deze zorgt voor de steigers en het 

vulzand) zijn de 90 nesten van de oeverzwaluwen weer 

schoongemaakt en voorzien van nieuw zand.  
In Prinsenbeek zijn 7 wilgen geknot in de tuin van een 

van onze leden, aan de Mark bij de Duivelsbrug, in het 

Markdal bij Ruurd Dijkman waar landbouwgrond wordt 

omgevormd naar natuur en traditiegetrouw bij de 
vereniging IJsvermaak in het Markdal. 

 

Triest te melden is het overlijden van Ad Rijnen op 30 

november. Op 30 oktober jl. was hij nog volop actief bij 
het knotten van de wilgen op het terrein van de 

vereniging IJsvermaak.  

Hij was vanaf het moment van oprichting van de 

Knotwerkgroep in 2011, een trouw lid van die werkgroep 
en bijna altijd aanwezig bij de activiteiten. Samen met 

hem zijn vele wilgen geknot op diverse locaties. Ook was 
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hij een trouw deelnemer bij het onderhoud aan de oeverzwaluwwand in de Waterdonken in Breda 

Noord. 

 

Vermeldenswaardig is de aanschaf van een ‘beach flag’ voor de Knotgroep. Dit blijkt heel goed te 
werken voor de bekendheid van de vogelwerkgroep. Vaak volgen hier gesprekken uit met 

passanten en kan er de nodige info over de activiteiten gegeven worden.  

 

Plannen voor 2025. 
Voortgaan op de ingeslagen weg. 

Nieuwe ‘knotters’ zijn hierbij altijd welkom. 
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Bijlage 1  

 

Realisatie 2024 en begroting 2025 
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Bijlage 2 Balans 

 

Balans t/m 31-12-2024 
  

    

Code Omschrijving Activa Passiva 

130 Inventaris apparatuur 200 
 

600 Eigen vermogen vereniging 
 

9.983,69 

620 Jubileumfonds 
 

1.500,00 

630 Reservering Natuurplein juridisch 
 

240 

640 Reserve Kamertjes 
 

416 

650 Windmolenfonds 
 

3.664,15 

660 Fonds Stichting Vogels in Brabant 
 

1.850,34     

1010 Triodos betaal NL47 TRIO 0320 8770 35 424,18 
 

1011 Triodos Spaar NL56 TRIO 2300 7752 04 17.500,00 
 

    

1855 Vooruit ontvangen bedragen 
 

470 

  Saldo       
€ 18.124,18 € 18.124,18 
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Bijlage 3 Besluitenlijst 

 

 

Lijst van bestuursactiviteiten en besluiten in 2024 

 

Overleg 18-01-2024 
• Bypass Drimmelen: Er is een zienswijze gemaakt in samenspraak met SBB over het 

ontwerpbestemmingsplan bypass Zoutendijk. Een ontvangstbevestiging is ontvangen 

op 18-1-2024. 

• De afrekening van de pontons (vlotjes) t.b.v. de Emerput wordt geboekt onder het 
Windmolenfonds.  

• Er wordt voorgesteld het proces en de afrekening vast te leggen in een document 

zodat later de gang van zaken aantoonbaar is. 

• Er is 15 euro teveel in kas. Het is niet duidelijk waar dit bedrag vandaan komt. 

• Door de vereniging is een soundbar aangeschaft die nog niet werkend is. Om dit 
mogelijk te maken is een video-converter aangeschaft die 18-1-2024 is ontvangen. 

• Het voorstel voor de actieve ledenavond zal worden ingebracht in het eerstvolgende 

coördinatorenoverleg. Bert zal het voorstel nasturen aan de coördinatoren.  

• Bert heeft het Privacy Statement van de vereniging aangepast. De hierin opgenomen 
zin m.b.t. Medusa moet nog worden weggehaald. 

• Het informatieblad moet verder worden aangepast. Alleen algemene info moet 

worden opgenomen. 

• Bestuurssamenstelling: Laurie Rijsdijk en Ger Duijf zijn aan de beurt om af te treden. 
Beiden geven aan door te willen gaan. Ger geeft aan dat dit afhankelijk is van de 

gezondheid.  

• Problemen binnenkomst cursusformulieren via de website. Na contact met Medusa 

lijkt het probleem met de verwerking van de formulieren zich niet meer voor te doen.  
• Op 16 januari is het overleg met SBB gehouden. De ‘oude’’ medewerkers van SBB 

blijken bij hun vertrek niets overgedragen aan hun opvolgers. Bij deze nieuwe 

mensen was dus niets bekend over de telwerkzaamheden, de verstrekte 

loopvergunningen, het jaarlijkse overleg met de VWG, het waterschap en de 

pachters. Enkele zaken: Er loopt geen vee meer op het terrein, de grond is nu 
volledig van SBB en het waterschap is verantwoordelijk voor het waterpeil. De 

kijkheuvel zal worden verplaatst na overleg met het waterschap. De toegangswegen 

zijn na de dijkverhoging abusievelijk afgesloten met hekken zonder doorstapgedeelte. 

Deze wegen zijn echter nog wel openbaar. 
• Ruimtelijke Ordening Er hebben zich in totaal negen leden aangemeld na de oproep in 

de nieuwsbrief en op website voor het lezen van ecologische rapporten. Bert heeft nu 

een start gemaakt met de oprichting van een werkgroep Ruimtelijke Ordening 

• Cees Huijben wil de tellingen voor de binnenpolder van Terheijden overnemen van 
Harry van Vugt. Het betreft tellingen voor SBB. 

• Er is contact geweest met Medusa (Angelique) over de live-gang van de website. 

• De beachflag wordt nu ook standaard gebruikt bij de werkzaamheden van de 

knotwerkgroep. Joop van de Riet is verantwoordelijk voor dit gebruik en zorgt ervoor 

dat deze tijdig terug is voor andere evenementen van de vereniging.  
• Natuurplein lijkt een aflopende zaak. De vereniging Markkant neemt gedeeltelijk deel. 

Alleen bij de beginspraak. IVN Mark & Donge is al geen lid meer en er is een 

bestuurscrisis bij IVN Mark & Dintel. 

• Er is van de gemeente al een jaar geen financiële bijdrage meer ontvangen. 
• Er komt een glossy over Natuurplein maar het is nog niet duidelijk hoe de kosten 

worden gedragen. 

• Het is nog niet duidelijk waarom de lezing over de Kiekendieven geen doorgang kon 

vinden. De aanvraag voor de zaal lijkt niet duidelijk doorgekomen. 
• Vlotjes Emerput 

• Er moeten nog een aantal zaken voor de aanpassing van de vlotjes besteld worden. 
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• Er is toestemming van de gemeente om de vlotten te wisselen en de gemeente heeft 

toegezegd hierbij te willen assisteren. 

• Zwanenafschot. 

• Samen met  Fauna4Live en Stichting Animal Rights wordt overlegd over een 
rechtsgang. Het is nog niet duidelijk wat de kosten hiervan zullen zijn.  

• Voortgang Woonakkers Teteringen 

• Er blijken nu 5 territoria voor de steenuil te zijn. 

• Binnenkort is er een rondgang met Buro Waardenburg, de Gemeente Breda, 
Raymond van Breemen en Martin van Leest.  

• Donatie EBBC 

• Kees vraagt zich af of de vereniging een financiële bijdrage ter ondersteuning aan dit 

soort organisaties zou moeten doen. 

• Een besluit hierover zou ingebracht moeten worden in de ALV. 
• BNN/Vara Vroege Vogels m.b.t. Waterakkers 

• Piet van Iersel heeft aangegeven medewerking te willen verlenen, waarbij hij 

ondersteund zou worden door Raymond van Breemen. De gemeente heeft echter het 

plan m.b.t. tot de nieuwe milieustraat bij de Waterakkers ingetrokken. 
• Windpark Rubeerdijk 

• Er is een verzoek ontvangen van Pure Energie voor overleg met betrekking tot de 

aanleg van windmolenpark Rubeerdijk. Hierop is ook contact gezocht met de 

Vogelwerkgroep Bergen Op Zoom (Hidde Bult).  
• Peilbesluit Moerdijk West. De beschikbare gegevens zijn door Ger opgezocht en 

verstuurd naar Piet van Iersel. Piet heeft de avond bezocht en dit teruggekoppeld 

(22-11-2023). 

• GOB verzoek Markdal 
• Via Natuurplein is een handhavingsverzoek ingediend. 

• Ruimte voor Defensie. 

• Defensie heeft ‘Programma Ruimte voor Defensie’ verspreid waarin wordt 

aangegeven waar defensie werkzaamheden wil uitvoeren (Kazernes, oefengebieden) 

en gebieden in Nederland waar men wil kunnen varen, rijden en vliegen. 
• Hierop kan men een zienswijze indienen. Dit is gedaan door Natuurplein. 

 

 

Overleg 04-04-2024 
• De kascontrole is op 16 februari uitgevoerd door Frans Aarts en Piet Brosens en 

akkoord bevonden. 

• De aangekochte soundbar blijkt na veel uitzoekwerk niet geschikt voor toepassing bij 

lezingen, cursussen en vergaderingen. Besloten wordt dat belangstellenden uit de 
vereniging de soundbar kunnen overnemen. 

• KNNV heeft onlangs de statuten aangepast. Deze moeten nu langs de notaris. 

Wanneer deze zijn goedgekeurd kan een groot gedeelte gekopieerd worden voor de 

VWG. 

• Het privacy statement is nog niet beoordeeld door Ger en Kees. Na goedkeuring kan 
het document worden vastgesteld. Dit document hoeft niet goedgekeurd te worden 

door de ALV. 

• Jaarverslag over 2023. Er is na vier verzoeken geen reactie ontvangen van de 

Knotwerkgroep. Kees Wijnen zal de datums van de werkzaamheden opzoeken en 
verzenden aan Ger zodat hij zelf een eenvoudig verslag zal maken voor deze 

werkgroep. 

• De ALV wordt gehouden op donderdag 25 april. De agenda zal overeenkomstig 2023 

worden aangehouden. Bert zal proberen om voor het onderdeel na de pauze een 
lezing te laten verzorgen over het SMP van Breda.  

• Er is met Sovon afgesproken dat Gerard Troost een avond zal verzorgen over 

gegevensinvoer. De avond staat gepland voor 16 mei. 

• De nieuwe ledenavond wordt gepland voor 30-05-2024 in de Wegwijzer.  
• Problemen binnenkomst cursusformulieren via de website. Het probleem doet zich 

opnieuw voor nadat het leek opgelost.De verwachting is dat de problemen zich in een 

WordPress omgeving niet zullen voordoen. Na contact met Medusa (12 april) is 
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duidelijk geworden dat de formulieren in de nieuwe website ook in een database 

terechtkomen en kunnen worden geëxporteerd als CSV-bestand. 

• Er is overleg geweest met Brabants Landschap en de VWG over de gegevens van b.v. 

de uilenwerkgroep in de NDFF. 
• Ruimtelijke Ordening. Ineke vraagt of de werkgroep op de nieuwe website moet 

komen. Bert geeft aan hier nog even mee te wachten totdat er meer duidelijk is over 

deze werkgroep. 

• Groenfestival 14 april. Ineke, Maurice, Miriam en Ankie hebben zich aangemeld om de 
vereniging te vertegenwoordigen op deze markt. De vereniging zal 150 euro 

ontvangen voor de deelname. 

• Plukroute Gele Huis Princenhage. Evenals vorig jaar zal de VWG ondersteuning 

verrichten bij dit project, waarbij groepen van de lagere scholen uit Princenhage 

langs aangeplant groen lopen. De VWG vertelt hierbij het een en ander over vogels. 
Maurice Verschuren neemt de leiding en zal nog enkele mensen benaderen voor 

ondersteuning. 

• Onderhoud oeverzwaluwenwand. De onderhoudswerkzaamheden aan de 

oeverzwaluwenwand hebben geleid tot een spreekbeurt door een geïnteresseerde 
jongen. Ineke zal hierover een kort stukje schrijven voor de website en facebook. 

Hierover is contact geweest met de ouders van de jongen. 

• Natuurplein. De Groene Koepel en de Brongroep zijn geen lid van Natuurplein. Joost 

Barendrecht werkt wel voor deze groepen en heeft dus blijkbaar meerdere petten op. 
Het is niet duidelijk hoelang Markkant lid blijft van Natuurplein. Het is onduidelijk of 

de gemeente Breda blijft betalen voor de diensten van Joost Barendrecht binnen 

Natuurplein. Andere overlegorganen binnen de gemeente kennen deze ondersteuning 

namelijk niet. Er is gevraagd hoe de gemeente Beginspraak gaat regelen. Niet 
duidelijk is of de gemeente een en ander gaat oppakken. 

• Bert van de Haar en Jan Woolderink moeten in 2025 stoppen met hun functies binnen 

Natuurplein omdat ze dan 3x3 jaar in functie zijn geweest. 

• Vlotjes Emerput. De vlotten zijn gereed voor plaatsing Er wordt een dag geprikt, 13 

of 20 april,  voor deze werkzaamheden. Oscar Loos met de mensen van de Kamertjes  
is benaderd voor de ondersteuning. 

• Zwanenafschot. Het kort geding heeft geen positief resultaat opgeleverd. 

• De bodemprocedure zal plaatsvinden in mei. (op 19 april is duidelijk geworden dat dit 

21 mei wordt). 
• Voortgang Woonakkers Teteringen. Voor de nieuwbouwwijk Woonakkkers in 

Teteringen heeft er een inventarisatie-ronde plaatsgevonden met de gemeente, BuWa 

en vertegenwoordigers van de VWG, incl. uilenwerkgroep en de eigenaar van het 

pand aan de Heistraat waar nu een steenuilenpaartje succesvol heeft gebroed, om te 
kijken op welke wijze het steenuilenpaartje aan de Heistraat gemitigeerd kon worden, 

zodat de oorspronkelijke plannen voor deze nieuwe wijk voortgang kunnen vinden. 

• Ruimte voor defensie. 

• Er is een zienswijze ingediend door enkele duizenden organisaties. 

• Over het vervolg is nog geen duidelijkheid. 
• ’t Hupke. Martin van Leest heeft aangegeven dat de redactie van het verenigingsblad 

in de toekomst mogelijk capaciteitsproblemen heeft. Met Martin overleggen of en wat 

er moet gebeuren.   

• Gegevens uilenwerkgroep en NDFF. Er is overleg geweest met Jan Benoist, Martin 
van Leest, Bert van de Haar en Marco Renes van Brabants Landschap. Brabants 

Landschap is in overleg met Sovon over de mogelijkheden om een en ander in de 

NDFF te krijgen. Het probleem lijkt zo positief opgelost te worden. 

• SMP Breda. Er is overleg geweest tussen Eva Henrard van bureau Regelink, Willem 
Veenhuizen, Piet van Iersel en Joost Barendrecht over de werkzaamheden t.b.v. het 

SMP. Er zal nog een oproep geplaatst worden in de nieuwsbrief/website om de 

gegevens die nog bij de mensen thuis aanwezig  zijn beschikbaar te stellen.  

• Bypass Drimmelen. Er is een gesprek geweest met de enkele raadsleden van  de 
gemeente Drimmelen over de voorgelegde plannen. 
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• Handhavingsverzoek Bavelseweg Dorst. Er is een formeel handhavingsverzoek 

uitgegaan naar de gemeente Oosterhout en de ODBN. Men dient nu binnen 8 weken 

te reageren. 

• Prinsenbeek Heikantsestraat. Er is een last onder dwangsom opgelegd aan de 
betreffende organisatie verantwoordelijk voor de bouw van de huizen. Hierna volgt 

weer een periode van zes weken om hierop te reageren op. 

 

 
Overleg 1-05-2024 

• Er is een zienswijze ingediend m.b.t. Bouwluststraatje 15 in Breda. Het betreft 

maatregelen voor de bescherming van de steenuil. 

• Er is een gesprek geweest met SBB over het voorstel van de VWG voor het plaatsen 

van broedvlotjes voor de Zwarte Stern in Weimeren. Het is voor SBB niet duidelijk of 
dit een doelsoort is voor het gebied. Wordt vevolgd. 

• N.a.v. een verzoek van Jo Vandeweijer is met de gemeente Breda overeengekomen 

een ijsvogelwand te realiseren in de Kroeten in de wijk Haagse Beemden. 

• Er is een verzoek van Marja Klein-Obbink van BN DeStem is binnengekomen m.b.t. 
de aanwezigheid van slechtvalken op de Heilig Hartkerk in de Baronielaan. Raymond 

van Breemen zal dit afhandelen. 

• In de nieuwe kascommissie (over 2024) hebben zitting genomen Piet Brosens (2e 

jaar) en L. Rijswijk. 
• In de nieuwsbrief is de verkoop van de soundbar vermeld met daarbij de procedure 

van verkoop. De aanmeldingen gaan naar de secretaris. 

• In de ALV vroeg L. Rijswijk waarom de saldi niet zijn opgenomen in het financiële 

overzicht. In het verslag over 2024 zullen deze zichtbaar gemaakt worden. 
• Jan Benoist en Martin van Leest merkten op om een voorzitter te werven via 

Mooiwerk. Dit zal worden uitgewerkt. Ineke maakt een opzet voor een vacature. 

• KNNV heeft onlangs de statuten aangepast. Deze moeten nu langs de notaris. 

Wanneer deze zijn goedgekeurd kan een groot gedeelte gekopieerd worden voor de 

VWG. Het streven is om de aanpassing dit jaar af te ronden. 
• Het informatieblad is nog niet aangepast. Bert heeft een versie met wijzigingen 

aangeboden.  

• Jaarverslag over 2023. In de ALV is opgemerkt door Ria Lambregts dat zij ook 

teksten verzorgd voor Instagram. Dit zal worden toegevoegd. 
• In het jaarverslag is opnieuw opgemerkt dat niet iedere werkgroep zich houdt aan het 

gevraagde format. Voor het verslag over 2024 zal dit opnieuw worden benadrukt. 

• In de ALV is een opmerking gemaakt met betrekking tot de bank waarmee de VWG 

zaken doet. De voorkeur gaat uit naar ‘groene’ banken. De penningmeester heeft de 
voorwaarden opnieuw bekeken en vastgesteld dat de Triodos bank een geschikte 

bank is. N.a.v. hiervan besluit het bestuur unaniem om de overgang naar Triodos in 

gang te zetten. 

• Op de website staat bij de excursie naar de Binnenpolder Terheijden dat aangemeld 

moet worden via lezingen@westbrabantsevwg.nl. Dit is onjuist. Ger past dit aan.  
• Sovon invoer avond. De zaal en de spreker zijn geregeld. In de nieuwsbrief en op de 

website is deze avond opgenomen. 

• Nieuwe Ledenavond: Bert maakt een uitnodiging voor deze avond  met een cc naar 

de coördinatoren van de werkgroepen. Het bericht zal ook op de website worden 
geplaatst.  

• Enthousiasmeren leden: De groep is nu eenmaal bij elkaar geweest. Giggi maakt een 

verslag van dit overleg. Ook zijn er acties uitgezet. 

• De bio-secretaris heeft contact gehad met een buitenstaander die 'solliciteerde' naar 
coördinator Watervogeltellingen. Open staat nog een verzoek van Jos Brouwer die 

vrijwilligerswerk wil doen voor de vereniging. Uitgenodigd voor nieuwe ledenavond. 

• Er wordt een informatiebijeenkomst georganiseerd voor de watervogeltellers 

• De live-gang van de website is uitgesteld naar 1 juni 2024. Er moeten nog een aantal 
zaken aangepast worden. Ger heeft hier op dit moment geen tijd voor. Medusa heeft 

aangegeven dat er voor hun geen belemmeringen zijn. 
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• De informatiefolders van de vereniging zijn bijna op. Opmaak en inhoud verdienen 

een aanpassing. Besloten wordt om nog een beperkt aantal 'oude' folders te laten 

drukken. 

• Wanneer de website live is wordt er gewerkt aan nieuwe informatiefolders. 
• Bert heeft via Natuurplein met terugwerkende kracht een verzoek tot handhaving op 

een overtreding Wnb. Ingediend m.b.t. technofestival in de gemeente Halderbergen. 

Het betreft de onjuiste afscherming van het nest van een koppel Scholeksters. 

• Vlotjes Emerput: Op zaterdag 20 april zijn de pontons, verbindingsstukken, schelpen, 
draad en gaas en een emmer vol montagemiddelen bij elkaar gekomen aan de 

Emerput. Met steun vanuit de werkgroep de Kamertjes zijn alle elementen aan elkaar 

gekoppeld. Op maandag ochtend 22 april heeft de gemeente Breda ons gesteund met 

een elektrische boot om de pontons naar hun definitieve ligplaats te brengen en na 

ongeveer een uur was het werk geklaard.  
• Ger Duijf stelt voor om ook een berichtje te sturen naar Arien de Haan dat zijn 

bijdrage aan de VWG is gebruikt bij de realisatie van de vlotjes.  

• Afschot zwanen. De zitting is op 21 mei om 9:30. Het beroep zal door een 

meervoudige kamer (drie rechters) worden behandeld. In de ALV en via de 
nieuwsbrief zijn de leden opgeroepen de zaak te ondersteunen door aanwezig te zijn 

bij deze zaak. 

• Terugkoppeling SMP Breda: N.a.v. de lezing bij de ALV door Jeroen van Leijsen wordt 

de werkwijze van de gemeente niet als negatief beoordeeld. In theorie verdubbeld, 
door de mitigerende maatregelen, het aantal broedlocaties. Natuurlijk zijn er een 

aantal vragen en opmerkingen (o.a. Piet van Iersel en Willem Veenhuizen). De VWG 

zal het proces nauwlettend volgen.  

• Bypass Drimmelen: Alle bij het overleg met de gemeente Drimmelen door VWG en 
SBB ingebrachte voorstellen worden niet overgenomen. Er is een bericht ontvangen 

over het tijdspad voor de 0-metingen.  

 

 

Overleg 24-06-2024 
• Verkoop Soundbar: Kees Wijnen heeft als enigste lid gereageerd en is nu de eigenaar 

van de Soundbar. Hiervoor is 100 euro overgemaakt aan de vereniging.  

• Contracten, overeenkomsten: Bij de overgang naar de Triodos Bank is gebleken dat 

niet bekend is waar essentiële documenten zijn opgeslagen. Er moet in kaart 
gebracht worden of er contracten of overeenkomsten zijn afgesloten door de 

vereniging en waar deze zijn opgeslagen.  

• N.a.v. het verzoek van M. Verbiest die informeert naar een werkervaringsplek bij 

activiteiten op scholen. Wij hebben als vereniging geen structurele activiteiten die het 
aanbieden van zo'n plek mogelijk maken. 

• Het informatieblad is nog niet aangepast. Bert heeft een versie met wijzigingen 

aangeboden. Deze versie zal definitief gemaakt worden en worden geplaatst op de 

website. 

• Ineke heeft een vacature gemaakt voor de werving van een voorzitter en geplaatst 
bij Mooiwerk. 

• In het bestuursoverleg zijn twee namen van eigen leden genoemd van kandidaten 

voor het voorzitterschap. Bert neemt contact op met twee mogelijke kandidaten. 

• Sovon invoer avond: Omdat er geen enkele aanmelding voor deze avond is 
binnengekomen is deze avond gecanceld. Er hoefde uiteindelijk geen huur betaald te 

worden voor de gereserveerde zaal (met dank aan Ineke). 

• De Nieuwe Ledenbijeenkomst was goed bezocht. Ook enkele coördinatoren van 

werkgroepen waren aanwezig. Nieuwe leden waren enthousiast en enkele leden 
hebben aangegeven een bijdrage te willen leveren bij 't Hupke en de website.  

• 't Hupke vacatures m.b.t. redigeren: diverse nieuwe leden hebben aangegeven dit te 

willen doen. De namen zijn doorgegeven aan Jan Benoist, die contact op zal nemen 

met deze mensen. 
• Nieuwe website: Er wordt gediscussieerd over een aantal nog lopende zaken. 

Besloten wordt om zo snel mogelijk over te gaan omdat nu twee websites worden 

bijgehouden en dit veel tijd vergt. 
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• Informatiefolders: Er zijn een aantal 'oude' folders afgedrukt. 

• Beheer Instagram: Voorgesteld wordt dat Merel Roks het bestaande account opheft 

zodat Ineke een nieuw account voor de vereniging kan aanmaken. 

• Maurice Verschuren heeft een presentatie gemaakt voor het bomenproject voor de 
kinderen van de basisscholen in Princenhage. Herken de vogels aan hun geluid. 

Maurice Verschuren liet de kinderen 'roe-koe-koe-koe-jen' en 'tjiftjaffen'. 

• Natuurplein: Bert heeft een gesprek gehad met enkele bestuursleden over Green 

Quays Breda en de besteding van ca. 60.000 euro voor monitoring. Bert is het niet 
eens met het betalen van vrijwilligers voor allerlei niet controleerbare 

monitoringsactiviteiten. Andere verenigingen binnen Natuurplein hebben hier minder 

of geen problemen mee. 

Eind van het jaar komt 'beginspraak' te vervallen. Joost Barendrecht vaart een eigen 

koers los van Natuurplein. 
• Natuurplein: volgende week is er een gesprek met de wethouder over een nieuwe 

werkwijze. Volgens de nieuwe Omgevingswet is een gemeente verplicht contact op te 

nemen met belanghebbenden. De gemeente wil de werkwijze die Eindhoven hanteert 

niet volgen. Er volgt een discussie of de VWG lid moet blijven van Natuurplein. Een 
en ander kan bij een bijeenkomst aan de leden worden gevraagd. 

• Vissers broedgebied Asterdplas: N.a.v. een melding van Erik van Boxtel is er formeel 

melding gemaakt bij de gemeente over het betreden van het beschermd gedeelte van 

het broedgebied bij de Asterdplas door vissers. Hierop is nog geen reactie ontvangen. 
• Zwanen bestrijding provincie Noord-Brabant: Er wordt gewacht op de uitspraak van 

de rechtszaak.   

• Heikantsestraat Prinsenbeek: De verplichte mitigerende maatregelen zouden nu  

akkoord zijn. Bert van de Haar gaat dit nog controleren. 
• Dorst afhandeling kap knotwilgen: De gemeente Oosterhout heeft de eigenaar foutief 

geïnformeerd. De ODBN ziet dit niet als een probleem. Juridisch is een en ander 

correct. De gemeente is in kennis gesteld. 

• Weidevogelbescherming: Ineke Beukers heeft bij de gemeente een aantal verzoeken 

ingediend m.b.t. de Lage Vuchtpolder. Onderdeel hiervan is ook het verzoek om de 
huidige weg af te sluiten voor doorgaand verkeer. 

• Vogelkijkhut Emerput: Bert van de Haar en Kees Wijnen hebben een sleutel van de 

hut. Belangstellenden kunnen deze, na overleg, bij hun afhalen. 

• Slechtvalken Oudenbosch: N.a.v. een melding over de verstoring van Slechtvalken bij 
de basiliek in Oudenbosch is melding gedaan bij de ODBN. Laurie gaat nog ter plekke 

kijken naar de situatie en eventueel foto's maken.   

 

 
Overleg 08-08-2024 

• De overstapservice van ING naar Triodos heeft vertraging opgelopen omdat ook de 

handtekening van Bert nodig is op het aanvraagformulier. Dit is tijdens de 

vergadering (8-8-2024) in orde gemaakt. 

• Nieuwe voorzitter: Bert van de Haar en Maurice Verschuren hebben op 23 juli 
uitgebreid met elkaar gesproken over het voorzitterschap. Het idee is dat Maurice in 

de ALV, voorjaar 2025, het voorzitterschap overneemt. Bij het gesprek zijn een 

aantal zaken aan de orde geweest zoals de relatie met Sovon en Vogelbescherming 

Nederland, educatie, etc. 
• Er is nog geen reactie geweest van de tweede gegadigde op het verzoek van Bert 

voor  een eventueel overleg. 

• Aanpassing statuten: Bert van de Haar geeft aan dat hij dit project nog dit jaar zal 

afronden. Hierbij zullen ook een aantal zaken uit het overleg tussen Bert en Maurice 
worden meegenomen. 

• Er is een verzoek voor een gezamenlijke brief van de VWG en IVN Mark & Donge aan 

de gemeente Breda verzonden ter ondersteuning van Kinderboerderij Parkhoeve in de 

Hoge Vucht. De vergadering gaat akkoord met het verzoek. Bert geeft aan de brief op 
enkele punten te willen aanscherpen, waarna het concept door IVN verzonden kan 

worden. 

• Fred Pardoel en Jan Benoist hebben de cursusdatums voor 2025 aangeleverd. 
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Deze datums zijn al geplaatst op de website. Bert zal de datums reserveren bij de 

Wegwijzer. Na accordering kunnen deze datums definitief gemaakt worden.  

• Sovon invoer avond: Voorgesteld wordt, ook door de coördinatoren voor de 

cursussen, om de avond nogmaals te plannen. Voorgesteld wordt om dit enkele 
weken na de cursus in het najaar te organiseren. Zowel in 2024 als in 2025. Bert zal 

contact opnemen met Sovon over de mogelijkheden. 

• Enthousiasmeren leden: Bert van de Haar heeft contact opgenomen met Giggi van 

Melick over de stand van zaken en de te nemen vervolgacties. Hierop is nog geen 
reactie ontvangen. Laurie Rijsdijk zal nu actie ondernemen binnen deze groep. 

• Bijeenkomst Watervogeltellingen: Laurie heeft alle bekende tellers uitgenodigd via 

een persoonlijke email. De avond zal worden gehouden op 26-9-2024. Ook leden die 

zich mogelijk willen aansluiten zijn welkom. Dit is bekend gemaakt via de nieuwsbrief 

en op de website. 
• Cees Huijben wil de tellingen van de Binnenpolder Terheijden over nemen van Harry 

van Vugt. Laurie Rijsdijk zal Sovon opnieuw benaderen. 

• Laurie Rijsdijk is benaderd door boswachter Kelly van Gils van Brabants Landschap 

voor het inventariseren van een gebied in de Pannenhoef. Het betreft hier 
Wintertellingen + beperkt BMP. Laurie zal dit met Kelly bespreken en daarna een 

oproep doen binnen de vereniging. 

• De livegang van de nieuwe website op 1 juli is voorspoedig verlopen. Enkele 

aandachtspunten zijn binnen enkele dagen verholpen door Ger Duijf, Kees Wijnen en 
Henk de Koning (Medusa). Het betrof hier o.a. beveiliging, naamgeving foto's, 

weergave natuurgebieden. Er zijn tot nu toe alleen maar positieve reacties 

ontvangen. 

• Een van onze nieuwe leden, Jac van Peer, gaat zich verdienstelijk maken bij het 
beheer van de website. 

• Ineke Buijnsters heeft een nieuw ontwerp voor de informatiefolder gemaakt. Ze zal 

deze digitaal verspreiden waarna iedereen zijn op/of aanmerkingen kan maken. Men 

is het er over eens dat de nieuwe folder weer in kleur afgedrukt moet worden waarbij 

dit natuurlijk ecologisch verantwoord moet gebeuren. Ineke zal navragen wat dit gaat 
kosten. 

• Vacature voorzitter bij Mooiwerk: Er hebben enkele mensen gereageerd op de 

advertentie. Zij bleken uiteindelijk toch geen interesse te hebben. 

• Beheer Instagram: Merel Roks heeft het account losgekoppeld. Er is contact geweest 
met Ria Lambregts over de aanlevering van een periodiek stukje en bijbehorende 

foto's. Opgemerkt wordt dat het plaatsen van berichten op Facebook en Instagram 

gelijk kan lopen. Laurie geeft aan te weten hoe dit werkt. Ineke en Laurie zullen dit 

verzorgen. 
• Verenigingsbijdrage in De Bode/BredaVandaag: Er is een aanbod gekomen van de 

uitgever van De Bode/Breda Vandaag voor het plaatsen van informatie over de 

vereniging. De kosten hiervan zijn afhankelijk van de grootte van het artikel. 

Besloten wordt om een kwartpagina te nemen voor het bedrag van 75 euro. 

• We willen hiermee meer bekendheid genereren in het betreffende 
verspreidingsgebied van De Bode/BredaVandaag. Ineke zal dit verder op zich nemen  

• Natuurplein: Binnenkort is er een overleg over de te varen koers. Bescherming is 

voor de VWG onder andere een hot item, maar dit geldt niet altijd voor de andere 

aangesloten clubs. 
De gemeente stelt geen geld meer beschikbaar voor Beginspraak. Eind van het jaar 

komt Beginspraak te vervallen. Er volgt opnieuw een discussie over de meerwaarde 

van Natuurplein en of de VWG lid moet blijven van Natuurplein.  

Voorgesteld wordt om begin volgend jaar in de ALV een besluit te nemen over het 
lidmaatschap van de VWG. Er is dan meer duidelijk over een nieuwe werkwijze van 

de gemeente. 

• Rooskensdonk: Bert van de Haar neemt contact op met SBB over het opnieuw 

inplannen van jaarlijks overleg. 
• Slachtoffertellingen Etten-Leur: Het onderwerp wordt breder getrokken naar de 

provincie. De familie Rommens wordt niet verder betrokken omdat zij zich 
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constructief hebben opgesteld en wij hen niet verantwoordelijk houden voor de 

overschreden slachtofferaantallen. 

• Bouwluststraatje: Er wordt gewacht op het formele rapport van het ecologische 

bureau. 
• Bypass Zoutendijk: De 0-meting voor het gebied is aangeleverd. Later wordt gekeken 

naar het effect van de werkzaamheden. Deze werkzaamheden beginnen mogelijk dit 

najaar. 

• Huiszwaluwkasten Hoge Vucht: Willem Veenhuizen heeft niet gereageerd op een 
bericht van Bert van de Haar. Kees Wijnen heeft kunnen zien dat Willem de berichten 

op het adres van de VWG niet leest. Hij reageert, blijkt nu, alleen op berichten via 

zijn privé email adres. Willem Veenhuizen wordt opnieuw benaderd. 

• Dijkverzwaring Buitengorzen: Er is door Bert gesproken met het Waterschap en SBB. 

SSB accepteert alleen een dijkverbreding  zonder het fietspad aan de zijde van het 
Narura2000 gebied. 

• Natuurpolder Lage Vucht: Er zal een brief worden opgesteld om de eerdere acties van 

Ineke Breukers met betrekking tot het autovrij maken van de polder te  

ondersteunen. Hierbij zal ook worden verwezen naar de recente opmerkingen vanuit 
de Europese Commissie m.b.t. de bescherming van onze weidevogels. 

• Slechtvalken Oudenbosch: N.a.v. een melding over de verstoring van Slechtvalken bij 

de basiliek in Oudenbosch is melding gedaan bij de ODBN. Laurie is ter plekke gaan 

kijken en heeft alleen werkzaamheden in de buurt van de basiliek gezien. De 
slechtvalken vliegen nog steeds rond. 

• Er is navraag gedaan bij Martin Mollet over de status van de Slechtvalken in 

Oudenbosch. Hij geeft aan dat er bij hem niets bekend is over slechtvalkactiviteit.  

Wettelijk gezien mag er niet verstoord worden tijdens het broedseizoen (feb-jul) en is 
de nestplaats jaarrond beschermd in de zin dat een nestplek niet mag worden 

verwijderd of onbereikbaar mag worden gemaakt. Als er werkzaamheden zijn (b.v. in 

deze tijd van het jaar) en daardoor vliegt er een slechtvalk weg van z'n zitplek 

betekent dat (wettelijk gezien) niet zoveel, denk ik. En daar kan je dus ook niet veel 

mee. 
• De organisatie van het Duikbootfestival aan de Galderse Meren wil het festival ook in 

2025 houden voor 1 juli. Wat is de mening van de VWG. Het bestuur is principieel 

tegen het organiseren van een festival voor de door de gemeente vastgestelde datum 

van 1 juli. 
• Maurice Verschuren, aanwezig als gast bij het overleg, geeft aan de komende 

vergaderingen tot aan de ALV te willen blijven bijwonen. Besloten wordt dat er voor 

Maurice een e-mail account wordt aangemaakt wat wordt toegevoegd aan de 

mailgroep Bestuur. 
 

 

Overleg 03-10-2024 

• Overgang naar de Triodos Bank: De overstapservice van ING naar Triodos is in gang 

gezet. De koppeling met het boekhoudprogramma e-Boekhouden.nl moet nog 
gemaakt worden. De bankrekening bij ING kan worden opgezegd. 

• Verzoek financiële bijdrage Uilenwerkgroep: Kees Wijnen geeft aan dat de vereniging 

nog nooit een dergelijke bijdrage heeft gegeven. Bert van de Haar zal een concept-

reactie opstellen richting Martin van Leest. 
• Nieuwe voorzitter: Maurice Verschuren geeft aan vooralsnog beschikbaar te zijn als 

nieuwe voorzitter. 

• Aanpassing statuten: Bert past de statuten aan op de gemaakte opmerkingen en 

stuurt het concept opnieuw rond. 
• Bijdragen door het bestuur in ’t Hupke: De voorzitter en secretaris leveren nu 2 

kolommen tekst aan in 't Hupke. Voorgesteld wordt om dit terug te brengen naar 1 

kolom omdat nu dikwijls teksten met elkaar overeenkomen. Dit geeft ook meer 

ruimte voor artikelen. Bert van de Haar gaat dit overleggen met de redactie.  
• Kees Wijnen geeft aan dat i.v.m. de kosten (partijpost) een overgang naar meer 

digitale uitgaven wenselijk is. Dit moet onder aandacht van de leden gebracht 

worden. 
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• Onderscheiding Hidde Bult: Hidde Bult zal op 26 oktober de gouden lepelaar 

uitgereikt krijgen door Vogelbescherming Nederland. Hidde Bult is al lange tijd zeer 

actief in de vogelwerkgroep Bergen op Zoom en Sovon. Namens de vereniging zullen 

Jan Benoist, Raymond van Breemen, Piet van Iersel en Ger Duijf de uitreiking 
bijwonen. Namens de vereniging zal een cadeaubon worden aangeboden.  

• Gelden Windmolenfonds: Ger Duijf vraagt zich af waarvoor de gelden uit het fonds 

gebruikt mogen worden. Bert geeft aan dat de gelden natuur als doel moeten 

hebben. Een gift aan een instantie die dit gebruikt voor natuurdoeleinden, b.v. 
Vogelbescherming Nederland zou dan ook mogelijk zijn. 

• De lezingengroep wil graag uitbreiding. Merel Roks heeft aangegeven te willen 

stoppen. Ineke Buijnsters maakt een opzet voor de werving. 

• Thema avond gegevensinvoer Sovon: De zaal voor de avond is geregeld en ook de 

afspraken met Sovon zijn gemaakt. Er hebben zich reeds twee deelnemers 
aangemeld. 

• Watervogeltellingen: De avond voor de watervogeltellers was goed bezocht. De groep 

is kwetsbaar qua leeftijd. De tellers willen kleinere gebieden om te tellen. 

Laurie Rijsdijk zal een lijst maken met tellers en gebieden. 
• Pannenhoef Brabants Landschap: Laurie is benaderd door boswachter Kelly van Gils 

van Brabants Landschap voor het inventariseren van een gebied in de Pannenhoef. 

Het betreft hier Wintertellingen + beperkt BMP. Er is overleg geweest over de wensen 

van Brabants Landschap. Er zijn 2 tot 3 mensen nodig voor de tellingen. 
• Subsite waarneming.nl”: Waarneming.nl heeft gevraagd of de bestaande subsite van 

de VWG moet blijven bestaan. Hierop is gereageerd door Hans van der Sanden/Ger 

Duijf. Aangegeven is dat de site is opgenomen in de nieuwe website en gebruikt 

wordt voor waarnemingen t.b.v. van ons biologisch archief. Waarneming.nl (Hisko de 
Vries) heeft aangegeven dat de site nu op bewaren staat en dat er t.z.t. met ons 

contact wordt opgenomen. 

• Ecoresult - SMP Gemeente Drimmelen: Ecoresult BV heeft ons verzocht gegevens 

beschikbaar te stellen t.b.v. een SMP voor de gemeente Drimmelen. 

Vastgesteld wordt dat dit verzoek niet gehonoreerd kan worden. Wij zijn minimaal 
actief in de gemeente Drimmelen. Verwezen moet worden naar Madese 

Natuurvrienden, Natuurfederatie Geertruidenberg, waarneming.nl en NDFF.  

• Website: Jac van Peer is bereid gevonden de website mee te beheren. Hij heeft al een 

aantal malen met Ger Duijf naar het beheer van de website gekeken. Binnenkort gaat 
hij zijn eerste activiteiten en berichten zelfstandig plaatsen. Hiervoor is het handig 

wanneer hij wordt toegevoegd aan de groep website@westbrabantsevwg.nl.  

Kees zal een emailaccount aanmaken en hem toevoegen aan de groep. 

• Beheer Instagram: Het overzetten van het Instagram account is afgerond. Ineke en 
Laurie hebben nog overleg over het verdere beheer. 

• Verenigingsbijdrage in De Bode/BredaVandaag: Het stukje voor de promotie van de 

vereniging is door Ineke aangeboden aan De Bode/BredaVandaag. En is geplaatst in 

de editie van week 36. 

• Ineke heeft een nieuw ontwerp gemaakt voor de info folder. Het bestuur is akkoord 
met de voorzet. 

• Een gulle gever heeft een aantal jasjes gedoneerd die gebruikt gaan worden bij PR-

activiteiten. De jasjes zullen worden voorzien van logo's. 

• Natuurplein: Binnen Natuurplein is gediscussieerd over de kernwaarde van 
Natuurplein. Het beschermen van de natuur dreigt op de achtergrond te komen. 

• Er is een bijeenkomst geweest met de voorzitter, secretaris , wethouder en Joost 

Barendrecht over de toekomst van Natuurplein. Natuurplein is in de toekomst 

mogelijk allen voor Breda en niet voor de omliggende gemeenten. 
Er is aangegeven dat de VWG mogelijk stopt wanneer de voorzitter en secretaris van 

Natuurplein in 2025 stoppen. 

• ErvenPlus gaat voor de 4e keer van start. Onze uilengroep zal weer de erfbezoeken 

gaan doen. Er is al een info bijeenkomst geweest  samen met Brabants Landschap. In 
het najaar zal er via de gemeente nog een persbericht uitgaan. 
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• Festival Ploegendienst Galderse Meren: Er is overleg geweest met de wethouder 

waarbij is aangegeven 'afspraak is afspraak'. Dus geen festival voor de afgesproken 

datum 

De wethouder heeft niet meer gereageerd na het overleg. 
• Overleg met SBB over Rooskensdonk, Weimeren, 4e Bergboezem en diverse BMP-

tellingen. Verslag is gestuurd naar belanghebbenden. Hierop is maar weinig reactie 

ontvangen. Kees ziet in de software dat mensen zelden inloggen in ons email 

programma. De verslaglegging zal opnieuw verzonden worden naar de persoonlijke 
email adressen. 

• De coördinator voor de 4e Bergboezem heeft i.v.m. medische problemen problemen  

met de uitvoering van de tellingen. Kees Wijnen en Maurice Verschueren worden, na 

overleg met Kees, de hoofdtellers. Maurice voor oost en Kees Wijnen voor West. De 

medetellers worden opgegeven. De werkgroep 4e Bergboezem gaat nog overleg 
voeren over het vervolg. 

• Bosrevitalisatie Liesbos: De werkzaamheden zijn gestart. Er worden nieuwe greppels 

gegraven om de waterhuishouding te verbeteren. Er zal geen grootschalig kap van 

bomen plaatsvinden. Er zijn door SBB borden geplaatst met een uitleg over de 
werkzaamheden. 

• Zwanenafschot: Er is nog steeds geen uitspraak geweest. Ook bij de advocaat is niet 

bekend wanneer deze te verwachten is. 

• Natuurpolder Lage Vucht: Er is van de gemeente een brief ontvangen waarin 
gereageerd wordt op ons verzoek de doorgaande wegen in de polder af te sluiten. 

De Partij voor de Dieren gaat ons verzoek oppakken. Wordt vervolgd. 

• Kantalaberen Buffelstraat: Piet van Iersel heeft gegevens opgevraagd bij 

Vogelbescherming Nederland. ODBN ziet geen problemen in de voorgenomen 
werkzaamheden van de gemeente. De gemeente gaat akkoord omdat de gezondheid 

van bewoners in het geding zou zijn. De Spreeuwen verspreiden zich naar de 

Jadestraat (tellingen Piet van Iersel en Raymond van Breemen). 

Richting de ODBN zal een verzoek worden gedaan om te omschrijven waarom 

goedkeuring is verleend. 
• Wat doen we met ons buitengebied: De bijeenkomst is bezocht door Maurice 

Verschuren en Bert van de Haar. Alle aanwezigen waren tegen de plannen van de 

gemeente. Sietske Schokker was aanwezig en gaat een en ander coördineren. 

Voorlopig volgt de vogelwerkgroep de ontwikkelingen. 
• Groene Bondgenoten: Groene Bondgenoten is een samenwerking tussen zes natuur- 

en milieubeschermingsorganisaties: Vogelbescherming Nederland, LandschappenNL, 

de Natuur- en Milieufederaties, IVN Natuureducatie en SoortenNL en KNNV. Door 

bundeling van krachten creëert men verbindingen tussen medewerkers, vrijwilligers 
en overheden, met als doel samen meer te bereiken voor de natuur en het milieu. 

Doel is o.a. ondersteuning van lokale organisaties. 

• Het bestuur gaat akkoord met de aanschaf van een ladder en een beachflag t.b.v. de 

Knotwerkgroep. 

• Ineke Buijnsters geeft aan dat de gemeente vrijwilligers in staat stelt deel te nemen 
aan een lunch bij Curio. Zij zal een stukje maken voor de nieuwsbrief om dit kenbaar 

te maken. 

 

 
Overleg 13-11-2024 

• Voorlopige Begroting 2025: Kees Wijnen geeft aan dat de kosten voor lezingen zijn 

gestegen. Het betreft hier met name reiskosten en zaalhuur. De kosten voor de 

presentatie zelf lijken redelijk en zijn nagenoeg gelijk gebleven. 
In de begroting worden ook de kosten voor de dit jaar aangeschafte vlotjes 

toegelicht. Deze zijn betaald vanuit het windmolenfonds.  

Door de voorgenomen verhogingen zullen we ca. 860 euro interen op onze reserves. 

Deze zijn nog steeds ruim te noemen. 
• Verzoek financiële bijdrage Uilenwerkgroep: Er is een antwoord uitgegaan naar Martin 

van Leest. Deze heeft niet meer gereageerd. 
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• Declaraties werkgroep Kamertjes: De gedeclareerde uitgaven door de werkgroep zijn 

niet vooraf gecommuniceerd door de werkgroep. Met name de kosten voor een 

aanhangwagen zijn nieuw. Het was niet bekend dat er gebruik werd gemaakt van een 

aanhangwagen. De gemaakte kosten zijn ontvangen van de Gemeente Breda. 
Het bestuur gaat alsnog akkoord met de aanschaf van de aanhangwagen. Kees 

Wijnen zal een en ander coördineren met Oscar Loos.   

• Aanpassing statuten: Bert stelt n.a.v. de aanpassing van de verenigingsstatuten een 

aantal wijzigingen voor. Met name de aanpassing van de verenigingsnaam (van West 
Brabantse naar West-Brabantse) levert discussie op. Deze aanpassing levert een 

groot aantal wijzigingen op bij o.a. Belastingdienst, Kamer van Koophandel, UBO-

register, website, documenten (digitaal en hardcopy), etc. 

De ALV zal uiteindelijk hierover besluiten. 

• Bijdragen door het bestuur in ’t Hupke: De voorzitter en secretaris leveren nu 2 
kolommen tekst aan in 't Hupke. Voorgesteld wordt om dit terug te brengen naar 1 

kolom omdat nu dikwijls teksten met elkaar overeenkomen. De redactie heeft 

aangegeven hiermee akkoord te gaan. De wijziging gaat in per 1-1-2025. 

• Ineke geeft aan dat er problemen zijn bij de totstandkoming van 't Hupke. Het betreft 
hier de mensen die de aangeboden tekst corrigeren en de invulling va de kolom 

Biemeus. De columnist had aangegeven te stoppen en wil nu toch door terwijl er al 

een vervangende columnist was gevonden. Twee van de drie correctoren die zich 

hadden aangemeld gaan dit uiteindelijk toch niet doe. Er is een nieuwe oproep 
verschenen op de website en in de nieuwsbrief. 

• Vrijwilligersverzekering: Bert heeft navraag gedaan. Het bestuur en leden zijn gedekt 

bij schadeclaims. Er is nog geen antwoord ontvangen op de vraag of de Gemeente 

Breda een uitgebreide verzekering heeft afgesloten. 
• Thema avond gegevensinvoer Sovon: De bijeenkomst is bijgewoond door ca. 20 

belangstellenden en positief beoordeeld. De spreker, die ook de app Avimap heeft 

gebouwd, kon een en ander duidelijk uitleggen. 

Het is niet doenlijk om deze avond jaarlijks door Sovon te laten verzorgen. Geopperd 

wordt om dit in eigen beheer te doen. Als mogelijke sprekers worden Kees Wijnen en 
Bart Jaspers genoemd. Gekeken wordt naar een mogelijke opzet. 

• Enthousiasmeren leden: Laurie gaat nogmaals proberen de groep bij elkaar te krijgen 

voor een vervolg op de eerste bijeenkomst. Op 14 november geeft Laurie Rijsdijk aan 

dat er contact is geweest met Giggi en dat binnenkort (december of januari) er een 
overleg wordt georganiseerd. 

• SMP Breda: Bert van de Haar geeft aan dat er aan de Gemeente Breda is gevraagd 

om een aanvullende gesprek om duidelijkheid te krijgen over de voortgang. De 

voorgenomen werkwijze is al ingediend bij de ODBN zonder een terugkoppeling met 
de VWG. Er blijken verschillen te zitten tussen de plannen voor Breda en Prinsenbeek. 

Het betreft hier verschillende ecologische bureaus. Mogelijk sturen we een bericht 

naar ODBN voor meer info. 

• Ecoresult - SMP Gemeente Drimmelen: Er is een reactie verstuurd naar Ecoresult met 

een verwijzing naar de plaatselijke natuurverenigingen, waarneming.nl en NDFF.  
• Lezingen: De lezingengroep wil graag uitbreiding. Merel Roks heeft aangegeven te 

willen stoppen. In de nieuwsbrief en op de website is een oproep geplaatst om deze 

vacature in te vullen. 

• Verenigingsbijdrage in De Bode/BredaVandaag:  Het stukje voor de promotie van de 
vereniging heeft geen extra aanmeldingen of reacties van buiten de vereniging 

opgeleverd. In verband met de kosten zal er komend jaar geen gebruik worden 

gemaakt van deze mogelijkheid voor extra bekendheid. 

• Ineke Buijnsters toont een nieuw ontwerp van de info folder. Er worden enkele 
opmerkingen gemaakt met betrekking tot de nieuwe opzet. Ineke zal de digitale vorm 

rondsturen voor commentaar. 

• Ineke Buijnsters stelt voor om op de website bij lezingen een algemene tekst op te 

nemen over de parkeergelegenheid en de wijze van betalen in de Wegwijzer.  
• Natuurplein: Het einde van Beginspraak is definitief. Het lijkt er op dat Natuurplein 

mogelijk eind 2025 op houdt te bestaan. 
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Bert van de Haar heeft in het bestuur van Natuurplein gevraagd wie er zijn taken 

over gaat nemen. Hierop is geen reactie ontvangen. 

De nieuwe glossy is bijna gereed. Hieraan zijn voor de vereniging geen kosten 

verbonden. 
• Hr Zweekhorst informatie t.b.v. mogelijke rechtszaak m.b.t. jacht op ganzen. 

De heer Zweekhorst heeft niet meer gereageerd op het verzoek van Bert om meer 

informatie. Geen verdere actie. 

• Kantalaberen Buffelstraat: Er is gevraagd om een gesprek met de gemeente omdat 
totaal niet duidelijk is bij wie welke verantwoordelijkheden liggen. ODBN en 

gemeente wijzen naar elkaar. Een en ander is in tegenspraak met het gestelde van 

Vogelbescherming Nederland. 

• IJsvogelwand Haagse Beemden. De ijsvogelwand is geplaatst. Er moeten nu 

afspraken gemaakt worden met vissers, Gemeente Breda en Waterschap over vissen 
in de broedtijd en onderhoud. 

• Overleg met SBB over Rooskensdonk, Weimeren, 4e Bergboezem, diverse BMP 

tellingen. Er is  bericht verzonden naar het persoonlijk email adres van de 

betrokkenen. Hierop is opnieuw geen reactie ontvangen. 
• Verzoek Mark Havermans m.b.t. afstudeerscriptie: Mark Havermans heeft niet meer 

gereageerd op een verzoek om meer gegevens. Geen verdere actie. 

• Zwanenafschot: Er is geïnformeerd naar de status van de rechtszaak. De rechtbank 

zal hier schriftelijk op reageren. 
• Renovatie woningen in Teteringen in 2025: De ontvangen ecologische documenten 

komen overeen met de gegevens van de VWG. 

• Aanpassingen Landgoederenzone Haagse Beemden: Er is gediscussieerd over het wel 

niet inspreken bij de gemeenteraad m.b.t. de aanleg van een extra wandelpad. 
Besloten wordt om geen actie te ondernemen. 

• Biesbosch (SBB) gesprek over nieuwe 380 kV leiding Biesbosch: De vogelwerkgroep 

heeft zich aangemeld voor deze bijeenkomst. 

• Dijkverzwaring Buitengorzen Willemstad Klundert: Er is een natuurtoets ingezien 

opgesteld door Tauw. Hierin wordt gesteld dat er bij de werkzaamheden geen 
invloeden zijn op de natuur. 

Hierop is kritisch gereageerd door Bert van de Haar. Alle opmerkingen van provincie, 

waterschap, SBB, gemeenten, etc. worden meegenomen. Realisatie wordt verwacht 

in 2027. Wordt vervolgd. 
 

 


